
Nr Partij Blz. Vraag Antwoord

1 PvdA 7 Raadsvoorstel: Decembercirculaire 2022 gemeentefonds. Gemeentefonds - 
implementatie Breed Offensief Middelen voor de implementatie van onderdelen 
uit Breed offensief die wetswijzigingen vereisen. In afwachting van 
bestedingsvoorstellen is het voorstel om de middelen in 2023 opnieuw 
beschikbaar te stellen op de stelpost taakmutaties uitkering
Kunt u  een verduidelijkende toelichting op geven? Wanneer kan er een 
bestedingsvoorstel tegemoet gezien worden?

Dit zijn middelen voor de implementatie van het Breed Offensief. Daar maken we nu (nog) 
geen gebruik van en daarom is dit niet in de eerste bestuursrapportage 2023 opgenomen. 
Momenteel worden hiervoor voorbereidingen getroffen en in de tweede bestuursrapportage 
2023 worden de financiële consequenties  opgenomen.

2 VVD 8 In de begroting stond bij de hoofdlijnen een overzicht met belangrijke thema's 
waar het college prioriteit aan geeft. Wat is er bereikt met de afspraken met 
corporaties over de aanpak kwetsbare wijken?

Met Woonpartners is het gesprek gaande over ingrepen in de openbare ruimte in Oud-
Achterwillens. Met Mozaïek Wonen is gesprek gaande over de aanpak voor verduurzaming 
van de woningen in de Burgen- en Lustenbuurt en mogelijk daar ook ingrepen in de openbare 
ruimte. Conform het Bestuursakkoord blijft het college het belangrijk vinden om samen met de 
bewoners en professionals, inclusief de woningcorporaties,  te investeren in een langjarige en 
integrale buurtaanpak. Dit krijgt de komende periode verder vorm.

3 VVD 8 In de begroting stond bij de hoofdlijnen een overzicht met belangrijke thema's 
waar het college prioriteit aan geeft. Welke resultaten zijn er geboekt t.a.v. het 
invulling geven aan de Toekomstvisie Gouda ligt goed? 

De toekomstvisie voor Gouda in 2030 is een beeld dat richting geeft voor de langere termijn: 
een stip op de horizon. Dit is een tijdshorizon die meerdere bestuursperioden overbrugt. De 
toekomstvisie is een vertrekpunt voor nieuwe besluitvorming. De ambities uit de 
toekomstvisie gelden als richtingen waarop Gouda zich de komende jaren kan profileren. Elk 
coalitie- en bestuursakkoord geeft invulling aan het dichterbij brengen van de stip aan de 
horizon. Deze ambities zijn vertaald naar doelen in de begroting. In de jaarrekening wordt 
vervolgens gerapporteerd over wat is bereikt.

Duurzame ontwikkeling staat centraal in de toekomstvisie van Gouda. In de toekomstvisie van 
Gouda zijn de ambities gekoppeld aan aansluitende SDG’s om de duurzame ontwikkeling per 
ambitie duidelijk weer te geven. De koppeling van ambities en SDG's was een directe 
aanleiding om als Gouda een Global Goals gemeente te worden. De SDG´s zijn nu vertaald naar 
indicatoren in de begroting die kunnen worden gebruikt om de voortgang van het beleid te 
monitoren. Later dit jaar wordt ook een dashboard op Gouda in Cijfers gelanceerd voor de 
Global Goals. 

4 VVD 8 Vele activiteiten 750 jaar Gouda hebben geleid tot meer verbondenheid. Hoe is 
dit gemeten?

Dit is afgeleid uit de opkomst voor evenementen die georganiseerd zijn in het kader van 
Gouda750 of bestaande evenementen die een 'Gouda 750-tintje' hebben gekregen. Daarnaast 
is het afgeleid uit de deelname en respons van Gouwenaars aan en tijdens evenementen, de 
vele reacties en betrokkenheid en activiteit op social media. Voor de grote evenementen 
zijn bezoekersaantallen gemeten en gelegd naast dezelfde data van andere jaren (voor 
corona). Het feest heeft veel energie losgemaakt in de stad. 175 projecten hebben 
plaatsgevonden, gedragen en uitgevoerd door Gouwenaars. Er waren 300 centraal 
geregistreerde vrijwilligers actief en in totaal zijn 1.500 GoudGevers speldjes uitgereikt aan 
mensen die hebben meegewerkt (als blijvende herinnering aan het feestjaar). De activiteiten 
vonden plaats in alle wijken en voor alle bevolkingsgroepen. Hier is ook actief op gestuurd. Er 
zijn nieuwe samenwerkingsrelaties ontstaan. Een aantal initiatieven die ontstaan zijn vanwege 
Gouda 750, zijn bestendigd (bijvoorbeeld, StadsIftar, avondvierdaagse voor volwassenen, 
buitenexpositie Jeruzalemstraat, Goudse Iconenroute, opening culturele seizoen met 
straattheater zoals bij de finale Gouda750).
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5 D66 9 In grafiekje lijken schuldenplafond en bancaire schulden omgedraaid? De lijnen zijn inderdaad omgedraaid met het opmaken van de infographic. De juiste grafiek is 
te zien op pagina 112.

6 SGP 9 Klopt het dat de kleuren van bancaire schuldpositie en schuldenplafond zijn 
omgewisseld in de grafiek?

De lijnen zijn inderdaad omgedraaid met het opmaken van de infographic. De juiste grafiek is 
te zien op pagina 112.

7 VVD 9 Overige inkomsten zijn 22 miljoen hoger, wat is dat? Is dat voor 8 miljoen 
"Overige lokale heffingen"? Zo ja, waar komt dan de rest vandaan?

Dit betreft € 22,1 miljoen inzet van de reserves. Vanaf pagina 143 is te zien dat er een begrote 
onttrekking (na wijzigingen) uit de reserves was van € 24,77 miljoen. Hiervan is € 22,06 miljoen 
gerealiseerd, waardoor dit onttrokken is uit de reserves. Het restant blijft beschikbaar in de 
reserves voor het doel waarvoor de raad dit heeft vastgesteld.  Op pagina 138 is te zien wat de 
begroting basis (inclusief amandement) was en wat de begroting na wijzigingen was. De € 7,8 
miljoen uit de infographic in de primitieve begroting (lokale heffingen) is toegevoegd onder 
overig. Een uitsplitsing hiervan is te vinden in de paragraaf lokale heffingen. 

8 VVD 9 Waarom is de inzet van reserves met 16 miljoen verhoogt, terwijl we geld 
overhouden?

De toevoegingen aan de reserves (€ 15,7 miljoen) is zo goed als volledig conform door de raad 
vastgestelde gewijzigde begroting. Vanaf pagina 143 is dit te zien en toegelicht. Dit is dus geen 
verhoging ten opzichte van de begroting. Op pagina 138 is te zien wat de begroting basis 
(inclusief amandement) was en wat de begroting na wijzigingen was.

9 VVD 9 Waarom is er 11 miljoen extra aan de reserves toegevoegd? Op pagina 9 staat niet expliciet € 11 miljoen die extra aan de reserves wordt toegevoegd. In de 
begroting na wijzigingen is door de raad vastgesteld dat er een voordeel zou zijn van € 11,21 
miljoen, wat dan naar de Algemene Reserve zou gaan (pag. 12). Het werkelijke resultaat is € 
31,08 miljoen. Omdat  voorgesteld wordt om € 8,97 miljoen met specifiek resultaat te 
bestemmen wordt er voorgesteld om €22,11 miljoen (€ 31,08-/-€8,97) toe te voegen aan de 
Algemene Reserve (pag. 14). Dit is afgerond € 10,91 miljoen (€ 22,11-/-€ 11,21) meer dan de 
begroting na wijziging.  Verder wordt er in de financiele samenvatting een budgetoverheveling 
voorgesteld. Zie voor meer informatie de financiele samenvatting. 

10 VVD 9 In de jaarstukken 2021 was de schuldpositie 250 miljoen (voor de jaren 2019-
2021), nu staat er in die jaarstukken voor diezelfde jaren 300 miljoen. Hoe kan 
dit, na goedkeuring van de jaarstukken 2021 nog veranderen?

Deze vraag vloeit voort uit het feit dat de grafiek onjuist is, zie beantwoording vraag 5 en 6. Na 
herstel van de grafiek is de vraag beantwoord vermoeden wij. De werkelijke bancaire schuld 
was op respectievelijk:  31-12-2019 € 268 miljoen, 31-12-2020 € 249 miljoen, 31-12-2021 € 245 
miljoen en 31-12-2022 € 239 miljoen.

11 VVD 9 Waarom is de schuldpositie eind 2022 ongeveer 300 miljoen, terwijl begroting 
2022 uitging van 265 miljoen?

Zie ook vorige vraag. De schuldpositie op 31-12-2022 bedraagt € 239 miljoen.  Op bladzijde 111 
van de jaarrekening 2022 is de lagere schuld van € 26,6 miljoen als volgt toegelicht: De 
omvang van de bancaire schuldpositie bedraagt op 31 december 2022 € 238,8 mln, € 26,6 mln. 
lager dan de omvang waarvan in het najaar 2021 bij het opstellen van de begroting 2022 van 
werd uitgegaan. Belangrijkste oorzaak is dat voordelen die bij de begrotingswijzigingen 2022 
zijn verwerkt ten tijde van het opstellen van de begroting 2022 (najaar 2021) nog niet bekend 
waren. 

12 PvdA 10 Door vertraging kon de pilot hygiëne kastjes in 2022 niet afgerond worden.Kunt 
u aangeven waardoor de vertraging veroorzaakt werd?

De pilot heeft vertraging opgelopen door de verlate levering van de hygiëne kasten. De laatste 
drie kasten zijn eind december 2022 opgeleverd door Promen en geplaatst in De Walvis, Van 
Noort ontmoetingscentrum en het Huis van de Stad. 

13 PvdA 10 Jaarstukken 2022: De sociale coöperatie maakte een doorstart. Graag een 
toelichting.

In de memo voor de gemeenteraad van 30 augustus 2022 (dossier nr. 6363)  is de raad 
hierover geinformeerd. 
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14 GroenLinks 11 "Stichting Goudapot keerde xxx uit aan initiatiefnemers van 
bewonersinitiatieven". Verzoek om bedrag in de jsarstukken in te vullen.

In 2022 zijn 173 aanvragen ontvangen voor een totaalbedrag van € 437.854. Hiervan zijn 134 
aanvragen toegekend voor een totaalbedrag van € 238.526.

15 PvdA 11 Verder is gestart met het invoeren van een spreekuur met een BOA in de wĳk. 
Kunt u aangeven in hoeverre hier van gebruik wordt gemaakt?

Van de optie wordt goed gebruik gemaakt. Vooral ook omdat inwoners hier ook hun verhaal 
kwijt kunnen over een onderwerp van een andere afdeling. Wij dragen dan zorg voor 
doorgeleiding.

16 D66 12 Er is vanuit de Tijdelijke subsidieregeling energiecompensatie maatschappelijke 
organisaties minder subsidie aangevraagd en toegekend dan beschikbaar was. 
Hoe verklaart u dit?

De raad heeft op 14 maart 2023 de verdeling van het budget voor het Winterplan 2023 
vastgesteld (6786). Hierbij is aangegeven dat de aanvragen voor de Tijdelijke subsidieregeling 
energiecompensatie 2022-2023 op één aanvraag na gehonoreerd zijn en dat één aanvraag is 
ingetrokken. Het toegekende bedrag ligt lager dan het subsidieplafond. De vermoedelijke 
oorzaken staan vermeld in hetzelfde raadsvoorstel, paragraaf 2.1.4:  de subsidieregeling had 
betrekking op een relatief korte periode, diverse instellingen hadden in 2022 nog een vast 
contract dat in 2023 afliep, huurders die nadelige gevolgen hadden ondervonden van de 
overstap naar Gazprom zijn in 2022 volledig gecompenseerd en een aantal (grote) organisaties 
kon geen aanvraag indienen vanwege de eis dat de aanvrager ook contracthouder moest zijn 
van het energiecontract ( de subsidieregeling voor 2023 is hierop aangepast).
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17 GroenLinks 12 Vanwege onderuitputting van het Winterplan wordt zo'n 1.4 miljoen 
overgeheveld naar 2023 voor de indexatie van subsidies. Met welke trend wordt 
het subsidie verhoogd? Wordt er ook rekening mee gehouden dat culturele en 
maatschappelijke instellingen in 2023 opnieuw financiele tegenvallers kunnen 
hebben vanwege hoge energiekosten? Is het mogelijk een bijdrage te ontvangen 
indien er in 2023 een beroep moet worden gedaan op het voormalige 
winterplan?

Het Winterplan 2022 bestond uit  een pakket van acute (nood)maatregelen en een aantal 
maatregelen die op de iets langere tijdshorizon ondersteunend kunnen zijn voor inwoners en 
maatschappelijke organisaties vanuit het perspectief van de energiecrisis. Eén van deze 
maatregelen was het onderzoeken van de mogelijkheden voor een meer reële indexatie van 
de subsidies van onze subsidiepartners, zodat alle activiteiten op hetzelfde niveau voortgezet 
kunnen worden.
De indexatie van de toegekende subsidiebudgetten was voor 2022 en 2023 niet in 
overeenstemming met de werkelijke kostenstijging als gevolg van de energiecrisis en de 
inflatie. Dit zorgt voor problemen bij de instellingen. Gezien de structurele effecten van 
indexatie gaat de verhouding tussen de gevraagde taken/activiteiten en de toegekende 
subsidie steeds meer uit de pas lopen.
Met de Tijdelijke subsidieregeling energiecompensatie maatschappelijke instellingen Gouda 
2022-2023 en de aanpassing van de huurindexatie is het college in 2022 tegemoet gekomen 
aan een deel van de financiële problematiek van onze subsidiepartners. Daarnaast is een 
inhaalslag nodig op de indexatie van de subsidiebedragen. 
In de Kadernota 2024-207 wordt voorgesteld om (beslispunt 1) per 2024 een inflatie inhaalslag 
uit te voeren over 2022 + 2023 van 7,3% op de prĳsgevoelige budgetten, belastingen en 
heffingen (met uitzondering van de afvalstoffenheffing en rioolheffing) en  (beslispunt 4) per 
2024 een "loon mixpercentage van 80/20" toe te passen  voor de meer loongevoelige 
budgetten, conform de meicirculaire 2023. Deze inhaalslag betekent geen oplossing voor het 
lopende jaar 2023. Daarom wordt in de Jaarrekening 2022 voorgesteld om € 1,4 miljoen uit het 
restantbudget van het Winterplan 2022 over te hevelen naar 2023. Dit ter dekking van de 
inhaalslag op de indexatie die vooruitlopend op de Kadernota 2024 - 2027 al in 2023 wordt 
toegepast op Goudse subsidies binnen het sociaal domein, cultuur en evenementen die 
geïndexeerd worden op basis van de Meicirculaire. Deze instellingen kunnen overigens 
daarnaast nog steeds een beroep doen op de Tijdelijke subsidieregeling energiekosten 
maatschappelijke instellingen.  

18 D66 13 Een aantal uitgegeven bouwvergunningen is versneld, betekent dit een 
tegenvaller in 2023?

In de primaire begroting 2023 zijn de bouwleges voorzichtig geraamd. Dat heeft onder meer te 
maken met het nog onbekende effect van de Omgevingswet en de Wkb (op dat moment was 
de invoering van deze wetten voorzien per 01-01-2023) op de legesinkomsten. In de 1e en/of 
2e Berap vindt een actualisatie van de legesinkomsten plaats. Er heeft in de realisatie een 
verschuiving van verstrekte vergunningen van 2023 naar 2022 plaatsgevonden. In verband met 
het "terughoudend ramen" van de legesinkomsten in de primaire begroting en de 
mogelijkheden om tussentijds de raming te actualiseren hoeft dit niet te leiden tot een 
tegenvaller in 2023.

19 D66 13 Betreft het opbouwen van het RMC. Met welk doel worden deze reserves verder 
opgebouwd? Blijkbaar zijn deze in de afgelopen jaren niet aangewend. Met welk 
doel worden ze voor 2023 opnieuw ter beschikking gesteld?

Het betreft specifieke Rijksmiddelen voor dit specifieke regionale doel: Het in onze regio 
terugdringen van voortijdig schoolverlaten. Het is niet de bedoeling om de reserve verder op 
te bouwen. Eventuele tekorten op deze taak gaan ook ten laste van deze reserve. We 
verwachten de komende tijd extra uitgaven omdat we toewerken naar uitbreiding van de RMC-
taak per 2025. Ingezet wordt op nog preventievere regionale samenwerking met scholen en 
gemeenten en op het ondersteunen van jongeren van 23-27 jaar (nu geldt de RMC-taak tot 23 
jaar).
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20 PvdA 13 Bĳ versnelling woningbouw zĳn voor het volledige budget beschikkingen 
afgegeven. De subsidies worden in termĳnen verstrekt. Bĳ enkele projecten is de 
beoogde mĳlpaal in 2022 niet bereikt. Voor deze projecten is / wordt die 
subsidietermĳn in 2023 voldaan. Hierdoor schuiven de bestedingen op in de tĳd. 
De beoogde doelen worden nog altĳd behaald. Het bedrag wordt verrekend met 
de Reserve Versnelling Woningbouw, daar treedt een nadeel op omdat er vanuit 
die reserve minder vrĳvalt.
Kunt u aangeven waarom er sprake is van een nadeel omdat er vanuit de reserve 
minder vrijvalt?

Tegenover het voordeel in de exploitatie (doordat de gemeente de subsidies nog niet heeft 
verstrekt) staat een nadeel dat de onttrekking uit de reserve ter dekking van die verstrekte 
subsidies niet is gedaan. Dus voor het saldo van de jaarrekening is het effect nihil.

21 PvdA 13 Voorziening pensioenen (oud-)wethouders. Vanwege de jaarlĳkse herberekening 
van de benodigde voorziening voor de pensioenen (oud-) wethouders kan een 
bedrag vrĳvallen. Kunt u uitleggen waarom dit het geval is?

In de berekening van de benodigde voorziening wordt rekening gehouden met een groot 
aantal variabelen die jaarlijks kunnen wijzigen: rekenrente, sterftetabel en dergelijke. Een 
belangrijke factor is de gehanteerde rente. De rekenrente is gestegen sinds vorig jaar. Als de 
rente stijgt kan de voorziening lager zijn. 

22 PvdA 13 Diverse onderwerpen binnen taakveld Verkeer en vervoer. De meevaller van 
1137 is het saldo van diverse mee- en tegenvallers. De grootste afwĳkingen 
worden veroorzaakt door: minder meldingen voor herstel op straatwerk, minder 
storingen bĳ bruggen, lagere kosten voor inhuur en vertraging in financiële 
afronding zuidelĳk stationsgebied.  Waardoor is de vertraging in de financiële 
afronding zuidelijk stationsgebied ontstaan?

De vertraging van de financiele afronding van het zuidelijk stationsgebied komt doordat er bij 
de werkzaamheden in de openbare ruimte en de bouw van de fietsenstalling nog enkele 
(kleine) restpunten in behandeling zijn (bijvoorbeeld gevelverlichting aan de stalling, 
groenaanplant). De facturen van de betrokken aannemers/bedrijven komen dan later dan 
oorspronkelijk gedacht waardoor het project ook financieel nog niet helemaal is afgerond.

23 SGP 13 Er wordt aangegeven dat de opbrengsten uit leges fors hoger zijn omdat 
meerdere grote projecten in 2022 vergund zijn ipv 2023. In de kadernota wordt 
hierover niets gezegd, zijn de verwachtte inkomsten in 2023 dan niet evenredig 
lager aan de meevaller in 2022?

In de primaire begroting 2023 zijn de bouwleges voorzichtig geraamd. Dat heeft onder meer te 
maken met het nog onbekende effect van de Omgevingswet en de Wkb (op dat moment was 
de invoering van deze wetten voorzien per 01-01-2023) op de legesinkomsten. In de 1e en/of 
2e Berap vindt een actualisatie van de legesinkomsten plaats. Er heeft een verschuiving van 
2023 naar 2022 plaatsgevonden. In verband met het "terughoudend ramen" van de 
legesinkomsten in de primaire begroting en de mogelijkheden om tussentijds de raming te 
actualiseren hoeft dit niet te leiden tot een tegenvaller in 2023.

24 D66 14 Wat is relatie van het programma DuurZaam Veilig met het Klimaatakkoord? Duurzaam Veilig is geen programma, het is de werknaam van een post met daarin middelen 
voor onder andere duurzame mobiliteit en verkeersveiligheid. In het Klimaatakkoord is 
afgesproken dat mobiliteit in 2050 emissieloos en van hoge kwaliteit is. Verkeer, vervoer en 
logistiek moeten schoner, slimmer en dus anders. 

25 D66 14 Er wordt aangegeven dat het overschot op MO/VO/BW een gevolg is van het feit 
dat er in de meicirculaire meer geld ontvangen is. Is dit de enige verklaring voor 
het overschot van €1.734.000,-? Met welk doel zijn deze extra middelen ter 
beschikking gesteld?

In de mei- en septembercirculaires 2022 zijn extra middelen beschikbaar gesteld onder andere 
in verband met corona. Er bleef geld over doordat de extra capaciteit voor opvang tijdens 
corona lager uitpakte dan begroot. Daarnaast loopt de uitbreiding met de afgesproken plekken 
beschut wonen achter op de planning, waardoor de hiervoor bedoelde middelen niet in 2022 
zijn uitgegeven. De middelen en de uitvoering voor de brede aanpak dak- en thuisloosheid 
worden overgeheveld naar 2023.

26 GroenLinks 14 241.000 niet bestede middelen Klimaatakkoord: voor welke activiteiten was dit 
bedoeld en wat waren de belemmeringen voor besteding en uitvoering?

Het voornemen was om met diverse activiteiten, onder andere op gebied van fietsen en 
stadsdistributie, duurzame mobiliteit een impuls te geven. Door capaciteitsknelpunten kon er 
in 2022 minder worden opgepakt dan verwacht.
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27 GroenLinks 14 450.000 voordeel bij Programma Energietransitie vanwege herprogrammering en 
meevaller uit klimaatakkoord. Welke geplande activiteiten in 2022 zijn niet 
doorgegaan? Wat waren daarbij de belemmeringen? Welke intensiveringen in 
2023 beoogt de nieuwe Reserve Klimaat en Energie?

Er zijn geen activiteiten geschrapt. Wel bleken bepaalde activiteiten minder te kosten 
(wijkaanpakken), subsidies minder benut dan verwacht (Samen Aardgasvrij Gouda en Samen 
naar Duurzame Warmte) en meer rijksmiddelen beschikbaar. Naar verwachting zal er in 2023 
geen beroep op de nieuwe reserve worden gedaan. 

28 GroenLinks 14 " Regeling Reductie Energiegebruik: Dit betreft het restant (niet besteedde deel: 
€ 207.000) van de SiSa-regeling Regeling Reductie Energiegebruik. Gouda heeft in 
2022 een beschikking ontvangen dat we dit restant bedrag mogen houden." 
Wordt ook toegevoegd aan de Reserve K&E. Waarom is dit bedrag niet besteed 
in 2022?

De bevestiging dat Gouda het restant van de RRE mocht houden kwam pas in december 2022. 
Daarmee was besteding in 2022 sowieso niet meer haalbaar. Zie ook het antwoord op vraag 27 
hierboven.

29 GroenLinks 14 Waarom wordt er ca 130k ontrokken voor werkzaamheden Bolwerk als die GREX 
al is afgesloten?

Het is juist dat na oplevering van het grootste gedeelte van project Bolwerk (Hotel, woningen 
en parkeergarage) de grondexploitatie is afgesloten.
Er was op dat moment (2013) nog geen concreet zicht op realisatie van deelproject 
Poortgebouw. De gemeenteraad heeft de grondexploitatie afgesloten om voortdurende 
rentelasten te voorkomen en heeft een nazorgbudget ingesteld. Dit nazorgbudget was 
bedoeld om de kosten van monitoring bodemsanering (inmiddels afgerond) en toekomstig 
woonrijp maken uit te voeren. Het budget dat nu is onttrokken is bedoeld om het woonrijp 
maken rondom het Poortgebouw alsnog uit te voeren.

30 GroenLinks 15 "In 2022 is een bedrag van € 20.000 ontvangen in verband met afkoop Groen". 
Wat wordt bedoeld met afkoop Groen? Zijn dit opbrengsten van de verkoop van 
hout of van een andere (inkomsten)bron?

Dit is conform beleidsregel 4 van de Structuurvisie Groen. Voor iedere niet gerealiseerde of 
gecompenseerde vierkante meter openbaar groen is een compensatiebijdrage aan de 
gemeente verschuldigd van € 250 per m2 (prijspeil 2019). 

31 GroenLinks 15 Hoe vaak is er van de subsidie wonen boven winkels gebuikt? Tegen welke 
knelpunten lopen eigenaren aan?

De gemeente heeft de subsidie Wonen boven Winkels verstrekt voor de realisatie van vier 
appartementen. Daarnaast lopen er momenteel zeven aanvragen. Ervaren knelpunten zijn 
ontsluitingsproblematiek en in sommige gevallen het aanleveren van technische tekeningen 
die betrekking hebben op inpandige verbouwingen. De Wonen boven Winkelsregeling is niet 
alleen een subsidieregeling, maar beoogt juist ook knelpunten bij de realisatie van woningen 
te detecteren en op te lossen.

32 D66 18 Het doel om de jeugdwerkloosheid te laten dalen is niet behaald, wat is hiervan 
de reden?

De jeugdwerkloosheid is wel gedaald maar niet in de gewenste omvang. In 2022 daalde de 
jeugdwerkloosheid met 30 jongeren. In de periode 2018-2022 daalde de jeugdwerkloosheid in 
totaal met 85, terwijl 100 de doelstelling was. Dit is vooral als gevolg van corona waardoor 
sectoren met relatief veel jonge werknemers (zoals horeca en evenementen) medewerkers 
lieten afvloeien. 
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33 CDA 19 Bij de Triple helix meerjarige projecten agenda staat dat er door de regionale 
ondernemersverenigingen gestart is met het vormgeven van een businesscase 
met betrekking tot stadsdistributie. Wat zijn de doelen voor deze businesscase 
en wat wil het college bereiken op regionaal niveau? Wat is er aan de 
ondernemers meegegeven?   

Het onderzoek stadsdistributie maakt deel uit van de MKB-deal Ondernemend Midden-
Nederland. De ondernemers in de regio buigen zich over de vraag hoe zij hun logistieke en 
distributieprocessen gaan verduurzamen. Stadslogistiek is één specifieke kans én uitdaging 
voor het MKB. In het onderzoek worden vormen van stadsdistributie in beeld gebracht en 
gekeken waar een samenwerking tussen bedrijven en overheden adequaat kan inspelen op 
stadslogistiek. Het regionale onderzoek bouwt voort op het initiatief van de gemeente Gouda, 
waarin een eerste verkenning is gedaan wat de ontwikkeling van stadsdistributie naar zero 
emissie zou betekenen. Het moet leiden tot een aanpak met concrete producten waarmee 
ondernemers zich verder kunnen voorbereiden op de stadsdistributie van de toekomst. Mede 
op basis van dit onderzoek zal het college het beleid ten aanzien van stadsdistributie en 
bevoorrading van de binnenstad verder vormgeven. 

34 D66 19 Vanuit het CIV LLF wordt de aansluiting van onderwĳs op mbo-niveau 1 en 2 
richting de kansrĳke sectoren in zorg onder andere verbeterd. Zo worden ook de 
kansen van kwetsbare (jong)volwassen op de arbeidsmarkt vergroot. Zijn er 
reeds resultaten te delen van het verbeteren van deze aansluiting? Zo nee, 
wanneer kunnen we deze verwachten? Zo ja, welke zijn dat?

Een mooi resultaat is de samenwerking tussen het Groene Hart Ziekenhuis en Mbo Rijnland. 
Leren en werken wordt hierbij gecombineerd. Studenten kunnen worden ingedeeld op diverse 
afdelingen van het ziekenhuis. Met als doel het behalen van een Mbo-diploma en ontwikkeling 
in het arbeidsproces (zie ook: https://civ-levenlangflex.nl/een-kijkje-in-de-keuken-van-het-
groenehartziekenhuis/ ).

35 PvdA 19 Vanuit het CIV LLF wordt de aansluiting van onderwĳs op mbo-niveau 1 en 2 
richting de kansrĳke sectoren in zorg onder andere verbeterd. Zo worden ook de 
kansen van kwetsbare (jong)volwassen op de arbeidsmarkt vergroot.
Kunt u aangeven hoe die verbeteringen er concreet uitzien?

Zie het antwoord op vraag 36.

36 PvdA 20 Jongerencoach ‘jongeren buiten beeld’. Jongeren die niet bekend zĳn bĳ 
gemeenten, UWV, onderwĳs en/of justitie worden begeleid naar werk en/of 
school. 117 jongeren stonden op de lĳst. Resultaat in 2022: 10 jongeren naar 
werk, 7 jongeren naar een opleiding, 14 doorverwĳzingen naar hulpverlening, 3 
jongeren naar een uitkering en nog 13 jongeren in begeleiding. Wat is de situatie 
van de resterende 70 jongeren?

De samenstelling van de resterende 70 jongeren is divers. Het gaat onder andere om jongeren 
met een eigen bedrijf, jonge moeders en jongeren die geen begeleiding willen. In totaal zijn 
103 van de 117 jongeren bereikt. Met de overige 14 kon geen contact worden opgenomen, 
veelal door het ontbreken van een vaste verblijfplaats. 
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37 D66 21  In beleid en in de uitvoering neemt Gouda kansen voor circulariteit mee. Kunt u 
daar drie voorbeelden bij noemen?

• Er loopt een intern inkoopontwikkeltraject gericht op MVOI. Circulair inkopen vormt de 
hoofdmoot. Er wordt stilgestaan bij hoe gericht duurzaam en circulair aan te besteden. 
• In de regionale samenwerking wordt ingezet op kennisuitwisseling. Circulaire economie is 
een van de drie speerpunten binnen de bestuurlijke tafel Duurzaamheid in de regio Midden-
Holland.  
• Cyclus is samen met Gouda, Bodegraven – Reeuwijk, Waddinxveen en Krimpen aan den IJssel 
gestart met een verkenning voor het opzetten van een Circulair Ambachtsnetwerk. 
• In de uitvoering onderwijshuisvesting zijn ook kansen voor circulariteit benut. Ten behoeve 
van de renovatie van het inmiddels opgeleverde schoolgebouw van De Goudse Waarden aan 
de Heemskerkstraat zijn meer dan 6.000 spijkerbroeken ingezameld. Deze spijkerbroeken zijn 
verwerkt tot isolatiemateriaal en toegepast in de spouwmuren van de school. In de 
nieuwbouw van de clusterschool Auris Taalplein – De Triangel gaat een circulair 
metselsysteem toegepast worden. Met dit systeem worden de bakstenen met behulp van 
kunststof strips op de plaats gehouden. De voegen worden na het stapelen van de stenen 
gevoegd met specie. Hierdoor is het mogelijk de stenen na afloop van de levensduur van het 
gebouw af te stapelen en opnieuw te gebruiken. Bijkomend voordeel is dat minder cement 
gebruikt wordt, hetgeen minder CO2-uitstoot oplevert.

38 D66 21 Schuifpuzzel ontwikkelstrategie Kromme Gouwe en Goudse Poort: wanneer en 
hoe wordt de raad op de hoogte gesteld van vorderingen?

Op dit moment lopen er nog gesprekken tussen betrokken partijen en is er nog geen concrete 
verschuiving gerealiseerd.  De raad wordt geïnformeerd aan het einde van het project 
wanneer er een gedragen voorstel ligt.

39 GroenLinks 21 In de paragraaf 'Circulaire economie' staat de zin 'In beleid en in de uitvoering 
neemt Gouda kansen voor circulariteit mee.' Welke beleidsstukken of 
beleidsnota's worden hier bedoeld?

Er is (nog) geen gemeentebreed beleid op circulaire economie. Dit is een raadsvrij onderwerp 
en wordt opgestart na de zomer. Waar aanknopingspunten te vinden zijn, wordt circulaire 
economie momenteel meegenomen, bijvoorbeeld in het inkoop- en afvalbeleid. Ook in de 
Economische Agenda staat bewustzijn circulaire economie opgenomen als actiepunt. De 
gemeente is aangesloten bij het bestuurlijke netwerk Circulaire Koplopers Zuid-Holland. 
Verder staat met name kennisuitwisseling op de agenda zowel lokaal als regionaal. 

40 PvdA 21 Discriminatie van jongeren op de arbeidsmarkt. Complexe problematiek dat 
langdurige aandacht behoeft. Werd waar mogelĳk bĳ samenwerkingspartners 
geagendeerd; Via Stageplus hebben we met MboRĳnland en Hiretime ingezet op 
videosollicitaties om een goede eerste indruk achter te laten en jongeren extra 
handvatten te bieden om een stageplek te vinden. Ervaren de jongeren die 
discriminatie ondervinden in Gouda ook de langdurige aandacht om 
stagediscriminatie tegen te gaan? Zo ja, welke ervaringen?

Het Mbo is alert bij mogelijke stagediscriminatie. Het Mbo geeft aan dat dit in Gouda niet veel 
voorkomt en dat het, mede door het brede netwerk, bijna altijd lukt een geschikte stageplaats 
te vinden. Indien nodig wordt extra begeleiding ingezet.  
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41 VVD 21 Wat zijn concrete resultaten van de schuifpuzzel Kromme Gouwe - Goudse Poort. 
Wanneer komt dit onderwerp naar de raad? Welk concrete verschuivingen zijn 
er nu in kaart gebracht?

1. Er is een goed beeld verkregen van omstandigheden, wensen en bedenkingen van alle 
betrokkenen partijen en er zijn eventuele scenario's opgesteld (fase 1).  In het afgelopen jaar is 
intensief met betrokken Goudse ondernemers, eigenaren en ondernemersverenigingen 
gesproken over de concrete uitwerking van verschillende scenario's (fase 2). De nasleep van 
corona, de energiecrisis en de toegenomen economische onzekerheid, onder andere door 
inflatie en de oorlog in Oekraïne, leiden tot terughoudendheid bij ondernemers en eigenaren 
om op dit moment investeringsbeslissingen te nemen. Daarnaast signaleren wij andere 
uitdagingen zoals het nagenoeg ontbreken van fysieke schuifruimte, versnipperd eigendom en 
het beperkt kunnen toepassen van ruimtelijk instrumentarium. Dit vraagt om meer 
afstemmingstijd om tot principeovereenstemming met partijen te komen. 
2/3. Omdat de gesprekken momenteel nog lopen, kunnen er geen mededelingen worden 
gedaan over eventuele verschuivingen. De raad wordt geïnformeerd aan het einde van het 
project wanneer er een gedragen voorstel ligt waarover alle betrokken partijen het eens zijn 
geworden.

42 VVD 21 3.1.1. Uitvoering economische agenda: Zijn er al concrete acties of vorderingen 
volgend uit het ondernemersnetwerk 'Startup Gouda'? Zo ja welke?

Afgelopen jaar is StartUp Gouda gestart met een kick-off evenement in de Chocoladefabriek. 
40 geïnteresseerden hebben zich hiervoor aangemeld. Verder is gewerkt aan 
naamsbekendheid en het online netwerk via sociale media en nieuwsbrieven. StartUp Gouda 
is dit jaar gestart met het organiseren van cafés voor startende ondernemers. In het StartUp 
Café staan ontmoeting en kennisuitwisseling centraal. Elk editie staat in het teken van een 
thema/spreker. 
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43 VVD 21 3.1.1. Werkbezoeken en accountmanagement: welke bevindingen zijn tijdens 
deze activiteiten gedaan? Bijv. welke knelpunten benoemde ondernemers?

Bedrijfsleven op bedrijvenparken: ondanks dat ondernemers te maken hebben met hoge 
energierekeningen en hogere kosten van grondstoffen is dat meestal niet hun grootste 
opgave, dat is het personeelstekort. 
Ondernemers in de binnenstad: de vitaliteit van deze groep ondernemers geeft een divers 
beeld. De ondernemers zijn geconfronteerd met gevolgen van inflatie en (forse) 
huurverhogingen. Hierop heeft een aantal ondernemers veranderingen doorgevoerd in de 
bedrijfsvoering, bijvoorbeeld introductie van een nieuw concept of verhuizing naar een kleiner 
pand. De leegstand als graadmeter voor het functioneren van de binnenstad is slechts licht 
opgelopen (van 8,4 naar 9,7%) en ligt nog steeds onder het randstedelijk gemiddelde. 
Ondernemers blijken veerkrachtig en er zijn nog steeds nieuwe ondernemers die zich willen 
vestigen. Voor horecazaken geldt dat bezoekers blijven komen. Maar dat stijging van 
inkoopprijzen, hogere huren, en terugbetaling van verkregen coronasteun op de marges 
drukken. Ook hier is personeelstekort een groot probleem. In ieder geval een ondernemer 
heeft de bedrijfsvoering moeten beëindigen. De rode lijn is dat de opeenvolgende crises 
ervoor gezorgd hebben dat ondernemers door hun reserves heen zijn en er nog geen duidelijk 
zicht is wat de effecten zullen zijn van het moeten terugbetalen van de landelijke 
steunmaatregelen. Vanuit het zogenaamde Winterplan is er een folder ontwikkeld met de 
titel: ‘Duurzaam ondernemen? Vraag gemakkelijk een subsidie aan’. Deze folder wordt bij 
bedrijfsbezoeken onder de aandacht gebracht en ook via het communicatiekanaal Chainels 
door de Stichting samenwerkende binnenstadondernemers Gouda (SBG) met hun achterban 
gecommuniceerd. In de folder wordt ondermeer gewezen op het Servicepunt Energietransitie 
Bedrijven (SEB) en worden de websites vermeld waar de laatste ontwikkelingen over subsidies 
van provincie Zuid Holland en subsidies vanuit de Rijksoverheid op een rijtje gezet worden.

44 D66 22 De rĳksuitkering onderwĳsachterstandenbeleid (OAB) werd doorgezet naar KO 
organisaties, schoolbesturen, Brede School en de Weekendschool. Welke doelen 
worden hiermee beoogt en hoe meet u de resultaten die deze partijen hebben 
behaald naast de polis met weekendschool-onderwijs onder schooltijd? 

Het doel van voorschoolse educatie op de kinderopvang en in de schakelklassen in het primair 
onderwijs, is dat taalachterstanden zodanig worden ingelopen dat doelgroepleerlingen daarna 
op hun eigen niveau regulier onderwijs kunnen volgen. Leerlingresultaten worden gemeten 
door de aanbieders. Zij rapporteren hierover via de subsidieverantwoording. De activiteiten 
van de Weekendschool en de Brede School zijn aanvullend op voor- en vroegschoolse educatie 
en schakelklassen. 

45 D66 22 De NPO middelen zullen ook deels gerichter worden ingezet op de scholen met 
de grootste problematiek. In welk licht moeten we de problematiek zien? Is dat 
direct gerelateerd aan de opgelopen achterstanden als gevolg van de corona 
pandemie, of is die problematiek breder dan dat? 

Het is breder dan dat. Over het algemeen is het beeld dat de leerlingen en scholen die al met 
een grotere problematiek te maken hadden (zoals taalachterstand en armoede) ook een 
grotere problematiek kenden in coronatijd. Vandaar de keuze voor gerichtere inzet 
(maatwerk).

46 PvdA 22 Burgerschap – segregatie/verbinding onderwĳs – thuis -vrĳe tĳd. Er werden 
onderwĳsprojecten uitgevoerd/gestart met als doel het bevorderen van 
kansengelĳkheid en het tegengaan van onderwĳssegregatie (zie onder Goudse 
Gelĳke Kansen Agenda).
Kunt u aangeven in hoeverre deze projecten daadwerkelijk succesvol waren?

Het project Diploma ontwikkeling VSO was succesvol. Het project Stimulansklas blijkt  een 
succesvol concept en daarom wordt hieraan een vervolg gegeven door de Brede School. Wat 
betreft het onderzoek Gouds Gelijke Kansenbeleid is de eerste fase (inventarisatie / 
totaaloverzicht) afgerond. Analyse door een extern bureau en vertaling naar de praktijk volgen 
nog. 
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47 CDA 23 Aanpak laaggeletterdheid en de aanpak binnen bedrijven. Hoe worden bedrijven 
benaderd om hier aan mee te werken? Welke middelen zijn hiervoor in 2022 
beschikbaar gesteld? Twee bedrijven hebben meegedaan aan de aanpak 
laaggeletterdheid. Is op basis van deze ervaring het plan 'aanpak werkgevers' 
aangepast? Is dit plan beschikbaar voor de raad? Krijgen de deelnemers een 
certificaat voo hun deelname? 

Eind 2022 is een (regionaal) uitvoeringsplan opgesteld, samen met het werkgeversservicepunt, 
leerwerkloket, stichting lezen en schrijven en alle taalhuizen. Het is een uitwerking van het 
reeds vastgestelde regionale plan op laaggeletterdheid (regio MH 2021-2024). Het gaat om 
werkgevers waarbij de kans op laaggeletterdheid hoog is. Dit betekent grofweg dat minimaal 8 
tot 10 % van de werknemers laaggeletterd kan zijn. Deelnemers die meedoen aan een 
taaltraject gericht op het halen van een hoger niveau krijgen een certificaat. 

48 PvdA 23 In de overstap po-vo is er een groep hoogbegaafde leerlingen die cognitief klaar 
is voor het vo, maar qua vaardigheden nog niet. Een pilot voor een groep 9 is in 
september 2022 gestart bĳ basisschool De Triangel.’ Welke resultaten zijn er in 
het eerste jaar bereikt?

Door lerarentekort is het dit schooljaar uiteindelijk niet gelukt om invulling te geven aan een 
aparte groep 9. De leerlingen die in aanmerking kwamen voor de groep 9 hebben 
meegedraaid in de prisma 8 danwel zijn schooljaar 2022-2023 gestart op het VO.

49 SGP 24 Het relatief verzuim in het onderwijs stijgt fors t.o.v. 2021 terwijl een afname 
beoogd was. Welke redenen zijn hiervoor aan te wijzen? 

Dit is wellicht te verklaren door de gevolgen van de coronapandemie op het onderwijs. 
Daardoor (vanwege scholensluiting / thuisonderwijs) waren in die periode minder formele 
verzuimmeldingen vanuit scholen. In schooljaar 2022-2023 volgt een stijging want de scholen 
zijn weer open en er zijn dus ook weer meer formele meldingen. Bureau Leerlingzaken kan 
niet sturen op het aantal verzuimmeldingen, scholen melden verzuim aan leerlingzaken. Onze 
pro-actieve aanpak is erop gericht dat scholen vroegtijdig contact opnemen met Bureau 
Leerlingzaken. Scholen worden in onze aanpak ook nadrukkelijk gevraagd om elk verzuim 
actief te melden. Vervolgens wordt elke melding onderzocht en opgepakt. Het is dus de vraag 
of het hoger aantal meldingen een gevolg is van verzuim dat vaker voorkomt of het gevolg van 
een pro-actieve aanpak die leidt tot een hoger aantal geregistreerde meldingen van verzuim.

50 VVD 24 3.1.3. Ondanks dat er niet gestuurd wordt op een indicator als vestigingen per 
1.000 inwoners, is er te doorgronden waarom Gouda hier relatief stevig lager 
scoort dan landelijk?

Er wordt door waarstaatjegemeente.nl geen verklarend rapport uitgebracht. Gouda (151,6) 
scoort lager dan het landelijk gemiddelde (165,1). In de database van waarstaatjegemeente.nl 
is te zien dat Gouda echter vergelijkbaar scoort met andere gemeentes met een inwonertal 
rond de 50.000 - 100.000 (152,5). Gouda scoort iets hoger dan het provinciaal gemiddelde van 
148,9. In deze database is ook te zien dat het verschil tussen de Goudse score en het landelijk 
gemiddelde een aantal jaren terug groter was, met het grootste verschil in 2015: Gouda: 93,6 
en landelijk 113,1). Sindsdien volgt Gouda meer de landelijke trend, weliswaar met een lagere 
score. Een mogelijke verklaring voor deze score kan zijn dat Gouda is in vergelijking met 
andere gemeenten een compactere stad is. Delft scoort bijvoorbeeld 109,3.

51 CDA 25 Mbt Baggerwerkzaamheden. In hoeverre is er de afgelopen jaren samengewerkt 
in regioverband om baggerwerkzaamheden gezamelijk aan te besteden?

Er zijn geen regionale baggerprojecten geweest. Er is wel goede samenwerking waarbij  vanuit 
efficiency werk door een andere gemeente is meegenomen.

52 D66 26 4.3 Structureel overschot in regionale functie leerlingzaken die door Gouda 
wordt uitgevoerd (geoormerkt), met welk doel wilt u dit geld voor 2023 
beschikbaar stellen?

Het betreft specifieke Rijksmiddelen voor het specifieke regionale doel: in onze regio 
terugdringen van voortijdig schoolverlaten. We verwachten de komende tijd extra uitgaven 
omdat we toewerken naar uitbreiding van de RMC-taak per 2025. Ingezet wordt op nog 
preventievere regionale samenwerking met scholen en gemeenten en op het ondersteunen 
van jongeren van 23-27 jaar (nu geldt de RMC-taak tot 23 jaar).
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53 D66 28 +11.000 ton CO2-uitstoot ten opzichte van het voorgaande jaar na jaren van 
daling.  Kunt u deze stijging verklaren?

Bij de Regionale Klimaatmonitor is te zien dat de stijging vooral zit in elektriciteits- en 
gasverbruik in de gebouwde omgeving (bedrijven, kantoren, woningen, scholen). De trend is 
landelijk en niet beperkt tot Gouda. Welke oorzaak daarachter zit, is niet bekend. Met de 
doorrekening die we op dit moment laten doen, willen we meer inzicht krijgen in het effect 
van beleid. In de raadsmemo Nieuw Dashboard Duurzaam Gouda die de raad 23 mei jl heeft 
ontvangen staat het tijdspad geschetst (dossiernr 7195).

54 GroenLinks 28 Er is meer CO2 uitstoot. Wat zijn de belangrijkste oorzaken van de stijging. En 
welke CO2 reductie is gerealiseerd?

Bij de Regionale Klimaatmonitor is te zien dat de stijging vooral zit in elektriciteits- en 
gasverbruik in de gebouwde omgeving (bedrijven, kantoren, woningen, scholen). De trend is 
landelijk en niet beperkt tot Gouda. Welke oorzaak daarachter zit, is niet bekend. Met de 
doorrekening die we op dit moment laten doen, willen we meer inzicht krijgen in het effect 
van beleid. In de raadsmemo Nieuw Dashboard Duurzaam Gouda die de raad 23 mei jl heeft 
ontvangen staat het tijdspad geschetst (dossiernr 7195).

55 VVD 28 De Toolbox Stevige Steden is opgeleverd. Is dit hetzelfde als de Toolbox 
Bodemdaling? Zo nee, wat zijn de verschillen en wat is er met de Toolbox 
Bodemdaling gebeurd? Wat gaat Gouda zelf met de Toolbox doen? 

In het kader van de Regiodeal Bodemdaling Groene Hart is een toolbox bodemdaling in 
historische steden ontwikkeld. Deze wordt ook wel toolbox bodemdaling in steden genoemd 
of kortweg toolbox bodemdaling. Deze toolbox bevat verschillende tools die gemeenten 
helpen hoe om te gaan met vraagstukken rondom bodemdaling en is daarom ook 
gepubliceerd op de website van het Kenniscentrum Bodemdaling en Funderingen. Ook Gouda 
blijft de tools hiervoor benutten. 

56 VVD 28 Wat is de status van de wijkuitvoeringsplannen voor Plaswijck Kern en 
Middenwillens?

Plaswijck Kern
De aandacht is het afgelopen jaar gegaan naar gesprekken met Wijkenergie2804 en 
ondersteuning van de verschillende bewonersinitiatieven in dit gebied en in de hele wijk 
Plaswijck. Deze initiatieven variëren van kierdichting, gezamenlijke inkoop van 
isolatiemaatregelen tot onderzoeken naar volledig aardgasvrij. 
Middenwillens West
Na twee bewonersavonden spraken de aanwezigen uit een onderzoek te willen naar de 
concrete mogelijkheden in de wijk (inclusief indicatie van de kosten en eventuele benodigde 
aanpassingen aan de woning). Hierbij wil men kijken naar zowel individuele als collectieve 
oplossingen. Bewonersinitiatief Energie uit Achterwillens (EuA) gaat een soortgelijk onderzoek 
opzetten in de omliggende wijken. Uit praktische overwegingen is ervoor gekozen om deze 
onderzoeken samen te voegen. Er wordt momenteel gewerkt aan het opzetten van de 
samenwerking tussen de gemeente, EuA en een ondersteunende marktpartij. In het 
gezamenlijke onderzoek wordt gekeken naar de mogelijkheden van individuele en (klein) 
collectieve oplossingen, al dan niet de grenzen van het verkenningsblok overstijgend.  

57 CDA 29 Kan het college aangeven hoeveel projecten er in 2022 mbt klimaatadaptatie, 
water en groen door middel van burgerinitiatieven is ingezet?

In 2022 zijn 50 projecten via burgerinitiatieven ingezet. Het gaat om 40 groen-moet-je-doen-
projecten, 7 grijs-wordt-groen-projecten, 2 bloembollenacties en 1 regenton-actie. Ook de 
Tuinambassadeurs zijn te zien als een burgerinitiatief. De Tuinambassadeurs hielden 12 keer 
inloopochtend in het Informatiecentrum aan het Heempad, gaven 33 digitale tuinadviezen aan 
inwoners en organiseerden 13 acties, waaronder voorlichtingsbijeenkomsten, geveltuinacties 
en tegelinzamelacties.
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58 D66 29 Wanneer wordt het integraal duurzaamheidsplan met routekaart aan de raad 
voorgelegd?

De routekaart verduurzaming gemeentelijk vastgoed wordt naar verwachting eind dit jaar aan 
de raad aangeboden. Dit maakt onderdeel uit van een bredere doorrekening die nu 
plaatsvindt. Daarmee krijgen we inzicht of het huidige (en voorgenomen vastgesteld) beleid 
voldoende is om in 2040 CO2-neutraal te zijn en als dat niet zo is, wat er dan wel nodig is. Dit 
volgt uit de afspraak in het bestuursakkoord om te komen tot een integraal 
duurzaamheidsplan en routekaart. Op 23 mei jl heeft de raad de raadsmemo Nieuw 
Dashboard Duurzaam Gouda ontvangen (dossiernr 7195) waarin dit verder wordt toegelicht.

59 D66 29 Waarom wordt het Convenant Klimaatadaptief bouwen niet bij alle (grote) 
ontwikkelingen gehanteerd?

Het Convenant Klimaatadaptief bouwen, dat Gouda ondertekend heeft, en de landelijke 
Maatlat zijn nog niet juridisch geborgd. Ze geven doelen en richtlijnen. Op dit moment zoekt 
de rijksoverheid uit hoe de richtlijnen in wetgeving kunnen worden omgezet. Gemeenten en 
waterschappen kunnen daarop vooruitlopend wel onderdelen opnemen in verordeningen. Op 
dit moment wordt gewerkt aan het Water- en rioleringsplan 2024-2028, in dat kader wordt 
onderzocht of en welke maatregelen in het op te stellen omgevingsplan op het gebied van 
water(overlast) geborgd moeten worden.

60 D66 29 Wordt Natuurinclusief bouwen gestimuleerd? Het Convenant Klimaatadaptief bouwen, dat Gouda ondertekend heeft, heeft natuurinclusief 
bouwen als richtlijn bij nieuwbouwontwikkelingen. Afhankelijk van de grootte van het project, 
moeten 1-3 habitats worden gecreëerd, voor tenminste gebouwbewonende soorten. Ook bij 
overige ontwikkelingen worden ontwikkelaars in gesprekken gestimuleerd om 
natuurinclusieve maatregelen te nemen.

61 GroenLinks 29 Er is 1 schoolplein vergroend. Waarom slechts 1 schoolplei? Hoeveel 
schoolpleinen zijn nog niet vergroend? 

Het was slechts één schoolplein omdat het een pilot betrof van de huidige regionale 
Impulsregeling Klimaatadaptatie. Er is een aantal scholen die zelf een groen schoolplein 
hebben of hebben vergroend. Tegelijkertijd is er onder schoolbesturen de behoefte om nog te 
vergroenen.

62 PvdA 29 In 2021 is subsidie aangevraagd voor het vergroenen van schoolpleinen. De 
Goejanverwelleschool heeft hier gebruik van gemaakt. In 2022 is ongeveer 25% 
van het schoolplein van de Goejanverwelleschool onthard en vergroend.   Is de 
Goejanverwelleschool de enige school die hiervan gebruik heeft gemaakt?  Als 
dat zo is, heeft u dan zicht op het feit dat niet meer scholen hiervan gebruik 
hebben gemaakt? Hoe verklaart u het feit (als dat het geval is) dat zo weinig 
scholen hiervan gebruik hebben gemaakt.

De Goejanverwelleschool is de enige school die hiervan gebruik gemaakt heeft aangezien het 
een pilot betrof van de regionale Impulsregeling Klimaatadaptatie. Wat we zien is dat de 
huidige Impulsregeling schoolbesturen weinig aanmoedigd om eraan deel te nemen. Dit heeft 
te maken met een aantal redenen: geen capaciteit om een goed plan te maken, het te 
verkrijgen subsidiebedrag is slechts 1/3 van het te vergroenen deel (en dus maar een klein deel 
van de wens om het plein te vergroenen of herinterichten) en de voorwaarde dat het 
schoolplein openbaar is (en dat is niet altijd het geval). De drempel om met de impulsregeling 
tot vergroening over te gaan lijkt dus nog te groot. Bezien wordt of de gemeente hier 
additioneel iets in moet doen, maar hier is momenteel geen budget voor (zie kadernota).

63 D66 30 Is bekend wat de voorkeur van het rijk is met betrekking tot de manier van 
opwek op rijksgronden en wordt deze voorkeur ook in de herijking 
meegenomen?

Voor zover bekend wordt zowel wind als zon meegenomen binnen het Oertraject. Over de 
herijking volgt later dit jaar een besluit.
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64 PvdA 30 Het onderzoek naar riolering op privéterrein maakt opnieuw duidelĳk dat 
gemeente en inwoners, en inwoners onderling goed moeten samenwerken. 
Vanouds ligt de riolering ook achter de woningen en zĳn inwoners 
verantwoordelĳk voor beheer en onderhoud.
Houdt het onderzoek naar riolering op privéterrein ook in dat er gesproken is 
met de eigenaren van woningen aan onze grachten die niet aangesloten zijn op 
de riolering om dit aan te pakken? Zo nee waarom niet?

Nee, het onderzoek naar riolering op privéterrein betreft niet het aansluiten van niet-
aangesloten woningen. Maar het komt voort uit het Kaderplan Bodemdaling Binnenstad en is 
gericht op het vernieuwen van de bestaande riolering en hemelwaterafvoer. In het 
proefgebied zijn geen panden die niet op de riolering zijn aangesloten. Zoals toegelicht bij de 
beantwoording van de schriftelijke vragen (dossier 6816) in januari 2023 zijn bij een aantal 
panden in de binnenstad ingrijpende inpandige aanpassingen nodig om ze te kunnen 
aansluiten en hiervoor is uitvoerig bouwkundig onderzoek noodzakelijk. Als de meerderheid 
van de raad het belangrijk vindt dat het oplossen van ongezuiverde lozingen van panden in de 
Binnenstad wordt meegenomen in de uitvoeringsagenda van het op te stellen Water- en 
rioleringsplan 2024-2028 dan kan de raad dat aangeven bij het bespreken van de startnotitie 
later dit jaar. In het WRP kan dan een nieuw project worden opgestart om te onderzoeken of 
aansluiting op riolering mogelijk is en tegen welke kosten.

65 VVD 30 3.2.1. Bodemdaling: welke bevindingen zijn er globaal naar voren gekomen bij 
het onderzoek naar hoogteverschillen inzake het KBB?

Het onderzoek hoogteverschillen geeft een beeld van de verschillende problematieken die 
kunnen ontstaan, de oplossingsrichtingen die mogelijk zijn en bijbehorende maatregelen. De 
globale conclusie is dat de problematieken ruimtelijk oplosbaar zijn zonder dat dit ten koste 
gaat van de kwaliteit van het stadsbeeld. 

66 VVD 30 3.2.1. Welke stappen worden er verder ondernomen voor een 
toekomstbestendig plan bij Bodemdaling, en welke resultaten heeft het KBF 
opgeleverd (naast prestige)?

In heel Gouda blijft bodemdaling een rol spelen. Het is daarom nodig om bij plannen en 
projecten  maatregelen te treffen die bodemdaling beperken of in ieder geval niet doen 
toenemen. Kennisontwikkeling en -uitwisseling rondom bodemdaling is daarbij heel belangrijk. 
Het KBF heeft hierin een spilfunctie. Kennisuitwisseling via KBF betekent ook dat Gouda niet 
alles zelf hoeft uit te zoeken. Er zijn inmiddels meer dan 400 documenten via de website van 
het KBF openbaar toegankelijk gemaakt. Daarnaast vinden er bij het KBF en op locatie 
regelmatig werkbezoeken, bijeenkomsten en andere activiteiten plaats. Het KBF wordt ook 
goed bezocht door ministeries, waardoor het onderwerp Bodemdaling hoger op de agenda 
van het Rijk komt te staan. Daar kan Gouda ook van profiteren.

67 VVD 30 3.2.1. Platform Slappe Bodem: zijn er al middelen ter innovatie beschikbaar of te 
voorzien? Zo ja, welke?

Er zijn nog geen structurele middelen voor gemeenten voor innovatie als het gaat om 
bodemdaling. Er zijn wel tijdelijke middelen, zoals bijvoorbeeld de Regiodeal Bodemdaling 
Groene Hart. Via het Platform Slappe Bodem agenderen gemeenten de problematiek bij het 
Rijk. Onder invloed van de lobby wil de minister bijvoorbeeld nu de toepassing van schuimglas 
mogelijk maken. En recent sprak de portefeuillehouder in zijn rol als voorzitter van het 
Platform Slappe Bodem met de Kamercommissie over de problematiek waar gemeenten met 
een slappe bodem mee te maken hebben. De lobby heeft ertoe geleid dat door diverse 
overheidspartijen (waaronder 3 departementen) wordt geïnvesteerd in het KBF. Dat richt zich 
(onder meer) op het verspreiden van kennis over innovaties en daarmee het stimuleren van de 
toepassing ervan.

68 CDA 31 In 2022 is eenmaal gebruik gemaakt van de subsidieregeling SDW. Deze subsidie 
is voor inwoners die onderzoek willen doen. Wat is er onderzocht en wat zijn de 
uitkomsten van het onderzoek naar alternatieven voor aardgas bij deze 
aanvraag? 

Dit betreft een onderzoek naar de mogelijkheden van een warmtenet op basis van 
aquathermie voor de Krugerlaan en omgeving. Uit dit onderzoek blijkt dat een dergelijk 
warmtenet technisch haalbaar is.
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69 CDA 31 Wat is er gedaan om de subsidieregeling voor het slim instellen van de CV-ketel 
en radiatoren te promoten? Er bleek weinig belangstelling voor deze subsidie die 
meteen iets kan opleveren? Is deze regeling ook betrokken bij het winterplan?

De subsidieregeling voor het slim inregelen van de cv-ketel en radiatoren is langs alle 
gebruikelijke kanalen (website, nieuwsbrieven, socials, krant) gepromoot. Er was voldoende 
subsidie voor 100 aanvragen. Er zijn slechts een tiental subsidies verstrekt. Vanwege het 
gebrek aan belangstelling is deze regeling geen onderdeel van het winterplan.

70 CDA 31 Wat is er precies opgeleverd in de eerste fase van de verduurzamingsopgave van 
het gemeentelijk vastgoed? Welke fasen zijn er? 

De eerste fase is eind 2022 afgerond. De resultaten daarvan zijn door middel van de memo van 
23 november 2021 (dossiernummer 5675) met de raad gedeeld. De tweede fase ziet op de 
routekaart verduurzaming gemeentelijk vastgoed die naar verwachting eind dit jaar ter 
besluitvoerming aan de raaad wordt aangeboden. 

71 PvdA 31 Met eigen budget, RREW en specifieke uitkering voor energiearmoede zĳn in 
2022 veel verschillende acties uitgevoerd. Reeds bestaand en doorgezet zĳn 
onder andere de campagne ‘Dit doen wĳ, wat doe jĳ’, de energiecoaches, junior 
energiecoaches, VvE-adviezen, subsidie Samen Aardgasvrĳ Gouda (SAG), 
duurzame markt, duurzame huizenroute en kortingsbonnen voor kleine 
maatregelen.
Kunt u de rol van de juniorenergiecoach toelichten, wat doen zij, hoe worden zij 
geworven, wat is het resultaat van hun inzet?

Junior Energiecoach is een organisatie die lessen heeft ontwikkeld over energiebesparing. 
Junior Energiecoach is voor kinderen van ongeveer 7 tot 12 jaar. Vijf weken lang gaan ze met 
korte opdrachten aan de slag met energiebesparing. Bijvoorbeeld het vervangen van oude 
lampen voor Ledlampen en de verwarming een graadje lager zetten. Zo leveren zij thuis direct 
een bijdrage aan energiebesparing. Junior Energiecoach heeft voor twee schoolklassen de 
lessen verzorgd en heeft hierbij 31 gezinnen met 179 gezinsleden bereikt.

72 VVD 31 Wat is status van campagne "Dit doen wij, wat doe jij"? Wat heeft het gekost en 
hoeveel mensen zijn bereikt?

Deze campagne is in 2019 gestart via de website MaakGoudaDuurzaam, de socials en 
buitenreclame. Met enige regelmaat wordt de campagne geüpdatet met nieuwe 
bewonersacties. Jaarlijks wordt zo’n € 50.000 besteed aan communicatie rond de 
energietransitie. De campagne is onderdeel van dit budget. 

73 VVD 31 In de programmabegrotin 2022 stond dat in 2022 een routekaart verduurzaming 
gemeentelijk vastgoed zou worden opgeleverd. In de jaarstukken staat dat deze 
pas tweede helft 2023 wordt opgeleverd. Wat is de oorzaak van deze vertraging? 
Wat zijn de consequenties voor de doelstelling om de CO2-uitstoot in 2030 te 
halveren? 

De vertraging is veroorzaakt door gebrek aan capaciteit. Daarnaast bleek meer tijd nodig te 
zijn voor uitvoering van inspecties en de validatie van data en de review daarop. De 
doelstellingen voor 2030 en 2040 blijven gehandhaafd.

74 VVD 32 3.2.2. Eigen indicatoren: op sommige eigen indicatoren is geen meting verricht. 
Op welke wijze is er toch op voortgang gestuurd binnen dit programma?

Door enkele correcties in het beheerareaal hebben we voor 2022 geen vergelijkbare cijfers. 
Voor 2023 en verder is dit aangepast. Zie ook raadsmemo Evaluatie Structuurvisiegroe 2022 
DEF dd. 9 mei 2023.

75 CDA 33 Bij 7.3 staat dat de inkomsten exclusief heffingen hoger waren dan verwacht. 
Betekent dit dat er meer opbrengsten zijn geweest door het scheiden van afval? 
Is het verwerken minder duur dan voorgaande jaren? Of komt dit door de 
opbrengst van de geschieden afvalstromen? Graag verduidelijking. 

De raming van de inkomsten was nog gebaseerd op de oude overeenkomst met Cyclus en 
daardoor aan de lage kant. 

76 D66 33 De opbrengst afvalstoffenheffing en reiniging is lager dan geraamd omdat 
mensen hun afval beter scheiden. Op p.32 wordt gemeld dat mensen minder 
bereid zijn om te scheiden. Hoe deze tegenstelling te lezen? 

De passage dat mensen minder bereid zijn om afval te scheiden blijkt achteraf onjuist. 
In 2021 is 9,4 mln kg restafval opgehaald, in 2022 is dit gedaald tot 8,8 mln kg, 600.000 kg 
minder dus. 
De lagere opbrengst is te wijten enerzijds aan minder restafval en anderzijds aan een te ruime 
raming
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77 GroenLinks 35 Hoeveel woningen zijn er voor de doelgroep jongeren ontwikkeld of 
toegewezen?

In 29 van de in 2022 opgeleverde 424 woningen zijn jongeren (tot 25 jaar) gaan wonen. (N.B. 
in sommige gevallen wonen er jongeren, maar ook oudere personen. Aangezien we de 
huishoudensstatus niet weten (is het bijvoorbeeld een thuiswonende jongere) is dit een 
schatting.) Er zijn geen specifiek voor jongeren gelabelde woningen opgeleverd. Van de 50 
sociale huurwoningen die in 2022 zijn opgeleverd zijn er 7 toegewezen aan jongeren tot 25 
jaar. 

78 VVD 35 3.3.0. Hoe wordt gekomen tot de constatering van het handhaven van de 
kwaliteit openbare ruimte niveau B? 

Dit gebeurt op basis van de objectieve kwaliteitsmeting. Deze wordt op basis van een 
landelijke systematiek door een extern bureau uitgevoerd.

79 CDA 36 Hoeveel studenten hebben een kamer of woning kunnen bemachtigen in 2022? 
Is er een beeld wat de vraag naar studentenhuisvesting in Gouda is?

Als gemeente hebben we geen tot weinig zicht op de vraag naar studentenhuisvesting in 
Gouda. Het aantal studenten dat in 2022 in Gouda woonruimte heeft gevonden is niet bekend. 
De meest recente verhuisgevens met betrekking tot studenten zijn CBS-gegevens over 2020. In 
dat jaar waren 40 mbo-studenten binnen de gemeente verhuisd, 40 gevestigd in Gouda en 60 
vertrokken naar een andere gemeente. Daarnaast waren 210 studenten in het hoger onderwijs 
in Gouda gevestigd, waar er 345 vertrokken naar buiten de gemeente. 90 Studenten hoger 
onderwijs zijn binnen Gouda verhuisd. Voor deze gegevens geldt dat het zowel thuis- als 
uitwonende studenten betreft. In de Landelijke Monitor Studentenhuisvesting 2022 is het 
beeld voor mbo-studenten (beroepsopleidende leerweg en beroepsbegeleidende leerweg) 
verfijnd.  Er zijn 190 uitwonende mbo-studenten die wonen en hun opleiding in Gouda volgen, 
270 uitwonende mbo-studenten die in Gouda wonen maar in een andere stad een opleiding 
volgen en 590 mbo-studenten die in de stad studeren maar elders uitwonend zijn. De 
prognose uit deze monitor voorziet nauwelijks wijzigingen in omvang van deze 
studentenpopulatie in Gouda tot 2030. Deze gegevens zijn niet beschikbaar voor studenten in 
het hoger onderwijs.

80 CDA 36 Het CDA ziet dat er hard gewerkt is aan nieuwe planvorming en dat de bouw 
gestart is van meerdere projecten. Kan het college aangeven hoeveel van de in 
totaal 424 gerealiseerde woningen naar eenpersoonhuishoudens is gegaan? 

Daarvan zijn 136 woningen naar eenpersoonshuishoudens gegaan. Dat is 32% van de 
nieuwbouwwoningen.

81 GroenLinks 36 Hoe ziet de gemeente toe op overbewoning? In het paraplubestemmingsplan wonen is opgenomen dat een woning door één huishouden 
bewoond dient te worden. Hierop kan worden gehandhaafd. Daarnaast vindt een integrale 
pandencontrole plaats Deze komt bij meldingen van overlast of vermoedelijke overbewoning 
in actie. 
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82 GroenLinks 36 Hoe hoog is de claim voor de subsidieaanvragen die ingediend zijn voor 
betaalbaar wonen? Zijn hierdoor meer of minder betaalbare woningen 
gerealiseerd?

€ 35.000 voor de Gouwe Huse (5 woningen) vanuit de regeling huisvesting aandachtsgroepen 
(BZK), € 5.000.000 vanuit BZK voor infrastructurele maatregelen ten behoeve van 
bereikbaarheid te realiseren woningen in Spoorzone (1.570 woningen; betreft te realiseren 
aantal woningen in Spoorzonde in de periode t/m 2035). Vanuit de provincie Zuid-Holland € 
50.000 voor flexwoningen voor starters (16 woningen), € 210.000 voor een woonvorm voor 
senioren in Westergouwe (53 woningen) en € 250.000 voor middenhuurwoningen in 
Westergouwe (50 woningen). In 2021 heeft de gemeente € 500.000 voor sociale 
huurwoningen in het project voor A1 West gekregen vanuit de provincie Zuid-Holland, 
daarover is in 2022 afgesproken dat dat naar Woonpartners Midden-Holland gaat voor de 
realisatie van de 261 sociale huurwoningen en middenhuur 56 in het project A1 West, 
onderdeel v Spoorzone. Deze bijdragen helpen om de projecten met betaalbare woningen 
gerealiseerd te krijgen. De genoemde projecten zijn nog niet opgeleverd.

83 GroenLinks 36 Wat wordt verstaan onder een commerciele plint die Mozaiek Wonen bouwt? Het project Koploper van Mozaïek Wonen bestaat uit 156 sociale huurwoningen met een 
commerciële plint. Deze commerciële plint vult Mozaïek Wonen in dit geval concreet in met 
dagbestedingsruimten voor Ipse De Bruggen. Dit sluit aan op de ambities en doelstellingen van 
het Ontwikkelperspectief Spoorzone. Op grond hiervan wordt ingezet op realisering van een 
gemengd gebied van wonen en werken. Het gaat om meervoudig ruimtegebruik binnen 
gebouwen en locaties door de inzet van de plinten van gebouwen met bedrijvigheid en 
(kleinschalige) maatschappelijke en commerciële voorzieningen. In het bijzonder in het 
hoogstedelijke gebied rond het Intercity station van Gouda. 

84 VVD 36 3.3.1. Woningbouw: in een rapportage van RIGO werd geschetst dat de schaarste 
het groots is in het segment koopwoningen, zijn er naast de opkoopbescherming 
nog andere acties in dit woningsegment ondernomen?

In 2022 heeft de gemeenteraad inderdaad de opkoopbescherming ingesteld. Dat moet ervoor 
zorgen dat onder andere starters eerder in aanmerking komen voor het kopen van een 
betaalbare koopwoning. Daarnaast hanteert de gemeente een zelfbewoningsplicht voor 
betaalbare koopwoniningen in het nieuwbouwsegment op gronden van de gemeente en 
daarnaast (op vrijwillige basis) andere locaties. Vanuit de woon(zorg)visie is bovendien de 
insteek dat 20% van de nieuwbouwprojecten middenhuur en/of betaalbare koop betreft. Ook 
verstrekt de gemeente startersleningen, om starters te ondersteunen bij de aankoop van hun 
eerste woning.

85 VVD 36 3.3.1. Transformatie Spoorzone: wat is de voortgang op de A1 locatie, specifiek 
het oostelijk deel (daar in de 1e helft van 2023 vorderingen zouden moeten zijn)?

Door de mondiale ontwikkelingen, de extreme, grillige ontwikkeling van de bouwkosten en de 
oplopende (hypotheek) rente staat de (financiële) haalbaarheid van het plan voor Spoorzone 
Oost onder druk. Op dit moment wordt samen met de ontwikkelaar gezocht naar 
mogelijkheden om het plan haalbaar te maken en tot realisatie te brengen. Start van de bouw 
is vooralsnog voorzien in de eerste helft van 2024.
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86 CDA 37 Hoeveel deelauto's heeft Gouda in 2022? Hoeveel per buurt? MyWheels biedt op dit moment zes deelauto’s, Greenwheels achttien deelauto’s en We Drive 
Solar twee deelauto’s in de openbare ruimte aan. Voor diverse nieuwbouwprojecten (Van 
Loon, Spoorzone, de Blaauwe haan, Westergouwe ed.) worden door projectontwikkelaars op 
eigen parkeerterreinen ook contracten met aanbieders afgesloten voor de nieuwe bewoners. 
Buiten het commerciële aanbod deelauto’s, is het ook mogelijk om particulier je auto te 
delen/te verhuren. Dit is onder andere mogelijk via platformen zoals Snappcar. In Gouda 
worden 43 auto’s particulier aangeboden op dit platform. De deelauto’s worden verspreid 
over de 9 Goudse wijken aangeboden met concentraties rondom de binnenstad en de 
stationsomgeving.

87 D66 37 Participatie: de laatste zin kunnen wij moeilijk interpreteren. Een of meer 
woorden lijken weggevallen?

De laatste zin moet zijn: Het participatiebeleid wordt vertaald naar ons interne werkproces en 
gekoppeld aan ons proces "verkennen en begeleiden van initiatieven". Daarmee gaan 
uiteindelijk initaitiefnemers via een stappenplan opweg geholpen worden.

88 GroenLinks 37 Wanneer mag de gemeenteraad prioriteit geven aan onderwerpen voor de nog 
op te stellen Omgevingsplan?

Op 6 september aanstaande wordt de raadscommissie fysieke leefomgeving geïnformeerd 
over de manier waarop het bestaande beleid en de bestaande regelgeving hun plek krijgen in 
het raamwerk van de Omgevingswet. Ook bestaat dan de gelegenheid voor debat over de 
vraag welke nieuwe wensen in de toekomst een plek kunnen krijgen in het stelsel van de 
Omgevingswet en op welke manier.  Per 1 januari 2024 is er een beleidsneutrale overgang. De 
bestemmingsplannen, bruidschatregels en een 3-tal verordeningen (hemelwaterafvoer, geur 
en erfgoed) vormen dan automatisch het tijdelijk Omgevingsplan.

89 VVD 37 3.3.1. Is inzichtelijk te maken welke gevolgen genomen maatregelen 
aantoonbaar voor invloed hebben op de bereikbaarheid van Gouda?

Ja, dit is onderdeel van het monitoring en evaluatieplan VCP (raadsmemo 2 februari 2022). Op 
basis van een groot aantal indicatoren wordt de verkeerssituatie regelmatig gemonitord en 
geëvalueerd.

90 VVD 37 3.3.1. Ondanks dat het geen directe taak is, maar de gemeente wel behoefte 
stelt; welke vorderingen zijn er gemaakt inzake openbaar vervoer?

In 2022 is een start gemaakt met de aanbesteding van het openbaar vervoer in de concessie 
Zuid-Holland Noord. De gemeente Gouda heeft ter voorbereiding op de aanbesteding een 
nieuw wensbeeld OV opgesteld. Hierbij is rekening gehouden met de in het VCP opgenomen 
norm van 30 kilometer per uur. Door de nieuwe norm ontstaan in het huidige OV-netwerk 
meer dienstregeling uren (DRU’s) en is samen met de provincie Zuid-Holland bekeken of met 
een nieuw OV-netwerk met meer gestrekte lijnen ongeveer dezelfde DRU’s kunnen worden 
gereden (zie Verkeerscirculatieplan d.d. 6 mei 2021, pagina 20). De gunning voor de nieuwe 
concessie zal deze zomer plaatsvinden en worden verdere stappen ondernomen om het 
toekomstig OV-netwerk in Gouda vorm te geven.
 
In 2022 is samen met de gemeente Zuidplas een verkennend onderzoek gestart naar de 
mogelijkheden van hoogwaardig OV in de Zuidplaspolder met als doel op termijn 
Westergouwe en andere (nieuwbouw)locaties op een duurzame manier te ontsluiten en 
daarmee het wegennet te ontlasten.

91 CDA 38 Afvalbeleid. Hoeveel boetes zijn er in 2022 uitgedeeld voor het te vroeg 
aanbieden van afval? 

Er zijn 4.933 meldingen geweest voor verkeerd aangeboden afval (waaronder ook te vroeg 
aanbieden). In de meeste gevallen zijn geen gegevens van de overtreder te vinden.  Er zijn 435 
waarschuwingen uitgedeeld en 236 boetes.
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92 GroenLinks 38 In 2022 zijn 163 laadpalen geplaatst. Hoeveel laadpalen zijn er nu in Gouda. Het aantal oplaadpalen in Gouda is een momentopname. Er wordt voortdurend bijgeplaatst. 
Equans verzorgt in opdracht van de gemeente de plaatsing en het beheer van de oplaadpalen 
op de openbare weg in Gouda. Zie hierover ook de beantwoording d.d 7-2-2023  van de 
schriftelijke vragen van de CU (dossier 6865).
Op peildatum 11-6-2023 is het aantal openbare oplaadpalen geplaatst door Equans: 207 (elke 
paal heeft twee oplaadpunten). Daarnaast zijn er nog privaat geplaatste oplaadpalen en 
snelladers. De gegevens daarvan zijn te vinden via de landelijke monitoring laadpunten van 
Nationaal Kader Laadinfrastructuur op de website van de NAL (NB daarop staan oplaadpunten 
vermeld; voor het aantal oplaadpalen moet dit worden gedeeld door 2.)

93 VVD 38 3.3.1. Economische bereikbaarheid: welke voortgang is geboekt op het 
verbeteren hiervan? Op welke wijze dragen benoemde concrete projecten bij 
aan de economische bereikbaarheid

De voortgang van de VCP-projecten wordt eens per jaar teruggekoppeld aan de raad, conform 
het monitoring en evaluatieplan VCP (raadsmemo 2 feb 2022). 

94 VVD 38 3.3.1. Kan er inzake afvalbeleid ook nog wat gezegd worden over overlast en 
handhaving, wat zijn de gevolgen in de openbare ruimte?

Dumpingen en bijplaatsingen vormen, net als in andere steden, een dagelijkse bron van 
hinder. Tijdens de coronajaren heeft handhaving van die maatregelen prioriteit gehad en afval 
noodgewongen niet. In de tweede helft van 2022 heeft handhaving op verkeerd aangeboden 
afval weer prioriteit gekregen. 
Cyclus heeft opdracht om op 3 dagen per week extra rond te rijden om afvaldumpingen en 
bijplaatsingen op te ruimen.

95 D66 39 3.3.2 Eigen indicator 33% sociale huur in projecten. Welke nieuwe indicator komt 
hiervoor in de plaats, aangezien deze eis/voorwaarde gewijzigd is? 

Zie Kadernota, pagina 21, de doelstellingen toekomstbestendige woningvoorraad en actieve 
sturing woningbouwprogrammering. Dit wordt nog nader geconcretiseerd ten behoeve van de 
begroting. 

96 D66 39 In de begeleidende tekst bij 33% sociale huur wordt steeds gesproken over 2021, 
klopt dit? Of moet het voor de verordening 2021 en voor de overige gegevens 
2022 zijn?

De Woon(zorg)visie is inderdaad in 2021 vastgesteld. De tekst op pagina 39 met betrekking tot 
opgeleverde nieuwbouw is niet correct. Het project Winterdijk 14 dat hier genoemd wordt is in 
2021 opgeleverd. Dit project is hier per abuis genoemd. In 2022 zijn 50 sociale huurwoningen 
opgeleverd in Westergouwe (Boerderijkavel) + 10 aan de Noothoven van 
Goorstraat/Spoorstraat. Daarnaast zijn 57 middenhuurwoningen opgeleverd, zoals ook op 
pagina 36 in paragraaf 3.3.1 staat.

97 D66 39 Flexwoningen: voor het realiseren van flexwoningen is een beroep gedaan op de 
kruimelregeling. Kunt u ons een overzicht verschaffen van de locaties waarop dit 
van toepassing is geweest en de data waarop de 10 jaarsregeling afloopt en er 
bestemmingsplannen voor moeten komen?

Dit betreft Winterdijk 14 en Anna van Meerstenstraat.
• Winterdijk 14 (De Rietgors). Is vergund tot 1 oktober 2030. 
• Anna van Meertenstraat (De Rietkraag). Is vergund tot 29 oktober 2029. Daarna moeten 
bestemmingsplannen/omgevingsplannen aangepast worden.
  98 VVD 39 3.3.2. Eigen indicatoren, kan voor de eerste indicator de opmerking (m.u.v. 

elemenetverharding) worden toegelicht, ook in relatie met de opmerking onder 
Het is met uitzondering van elementenverharding want de raad heeft voor 
elementenverharding het kwaliteitsniveau C bepaald.

99 GroenLinks 44 Hoeveel woningen zijn beschut in Gouda en wat is de behoefte in Gouda op dit 
moment?

Er zijn nu 30 beschutte woonplekken. Behoefte is eerder ingschat op 34.

100 SGP 44 Een belangrijke doelstelling is de afname van het aantal langdurig 
bijstandsgerechtigden met 465. Hoe staat het daarmee?

De doelstelling was een afname van 200 uitkeringsgerechtigden in een periode van vier jaar 
(programma ‘naar een nieuwe sociale dienst’ van medio 2018 tot medio 2022).  Op 1 
september 2022 is de afname voor het laatst gemeten, het aantal was 465 
uitkeringsgerechtigden. De doelstelling is daarmee gehaald. Het programma ‘naar een nieuwe 
sociale dienst’ is gestopt en deze indicator wordt niet meer gemeten.
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101 VVD 45 3.4.1. Wat valt er onder discriminatie, wat is de bandbreedte van de 
verschijningsvorm (waren dit bijvoorbeeld strafbare feiten)? 

In Gouda zijn in 2022 in totaal 25 meldingen van discriminatie geregistreerd door de 
antidiscriminatievoorziening Stichting iDb. De aard van de discriminatiemeldingen was 
'ongelijke behandeling' en 'vijandige bejegening'. De politie heeft 43 meldingen van 
discriminatie geregistreerd in 2022. Ook hier ging het in de meeste gevallen om 
discriminerende uitlatingen. Meer informatie en details over de discriminatie-meldingen is te 
vinden in de Monitor Discriminatie, die openbaar toegankelijk is via: 
https://stichtingidb.nl/regionale-monitor-discriminatie-2022-haaglanden-en-hollands-midden. 

102 VVD 45 3.4.1. Op welke wijze meten we de effectiviteit van inclusiebeleid? Hebben we 
inzichtelijk wat de voor én achteruitgang is bij bijvoorbeeld tegengaan van 
antisemitisme en acceptatie van de doelgroep LHBTIQ+?

De gemeente meet de effectiviteit van inclusiebeleid door middel van monitoring van 
meldingen van discriminatie en incidenten, enquêtes en peilingen onder de bevolking en door 
te informeren naar ervaringen en gedragingen van inwoners, met name via de 
Stadsgesprekken en participatiebijeenkomsten over inclusie.
Op basis van beschikbare gegevens kunnen we inzicht krijgen in de vooruitgang en 
achteruitgang bij het tegengaan van antisemitisme en de acceptatie van de LHBTIQ+ 
doelgroep. In 2022 werden 7 meldingen van antisemitisme geregistreerd door de politie en 
geen meldingen door Stichting iDb. Het is belangrijk om op te merken dat niet alle incidenten 
worden gemeld.
Wat betreft de acceptatie van LHBTIQ+ personen, zijn er in de Stadspeiling van 2022 vragen 
gesteld om inzicht te krijgen. Uit de resultaten blijkt dat de volledige acceptatie nog niet is 
bereikt. 

103 CDA 46 Dienstverlening en menselijke maat. In 2022 is in gezet op verrijking van de 
profesionaliteit en de integrale dienstverlening vanuit de menselijke maat. 
Binnen welke afdeling(en) is het onderwerp menselijke maat aan bod gekomen? 
Welke beleidskaders voor het handelen naar de menselijke maat zijn hierbij 
gehanteerd? 

Het onderwerp menselijke maat is in alle afdelingen in het sociaal domein aan bod gekomen. 
Onder andere door middel van casuïstiek, een opleidingsprogramma en een themasessie 
sociaal domein breed. Ook in 2023 blijft het onderwerp in de ontwikkeling van de 
professionals in het sociaal domein.

104 PvdA 46 Verder hebben Gender Sexuality Alliances (GSA’s) steeds meer een rol in het 
lhbtiq+ vriendelĳker maken van onderwĳs. Kunt u concreet maken dat dit 
daadwerkelijk het geval is?

Scholen met actieve GSA’s hebben vaak positievere attitudes en betere ondersteuning voor 
LHBTIQ+-leerlingen, wat bijdraagt aan een inclusiever en vriendelijker onderwijsklimaat. De 
GSA’s opereren onafhankelijk van de gemeente en kunnen waar nodig ondersteuning vragen 
bij de Regenboog Alliantie. Een ander initiatief dat bijdraagt aan het inclusiever en lhbtiq+ 
vriendelĳker maken van onderwĳs zijn de Goudse Scholendialogen, die worden georganiseerd 
door Stichting 21 Maart en diverse vrijwilligers. 

105 VVD 46 Hoeveel clienten zijn in 2022 ingestroomd in de Sociale Cooperatie? Hoeveel zijn 
succesvol uitgestroomd naar een eigen onderneming of anders betaald werk?

Zie de raadsmemo van 30 augustus (dossiernr. 6363). 
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106 CDA 47 Op het gebied van jongerenwerk is samengewerkt met partners zoals het sociaal 
team, sportpunt en het onderwijs. De kern van het jongerenwerk is jongeren op 
een positieve manier mee te laten doen in de maatschappij. Welke activiteiten 
zijn hiervoor georganiseerd? Wat was het effect hiervan?

In 2022 heeft gro-up Buurtwerk een divers aanbod van jongerenwerk gerealiseerd. In de 
jaarstukken wordt een aantal activiteiten genoemd, zoals schooljongerenwerk, buurtrondes, 
meidenwerk en specifieke projecten. Onder talent- en wijkgericht werken heeft gro-up 4 
grotere specifieke projecten ondersteund (project 0182, Barbertalk, Express Yourself en Young 
Leaders). Daarnaast hebben zij 19 kleinere losse initiatieven gesteund (zoals workshop 
fietsbandenplakken, koken voor ouderen, basketbaltournooien en wijkiftars). Ook 
ondersteunen zij 6 groepen structureel. Het effect van jongerenwerk wordt op verschillende 
wijzen gemeten en in kaart gebracht. Allereerst wordt de ontwikkeling van de jongeren 
bekeken aan de hand van de zelfsturingspiramide. Daarnaast zijn voor gro-up Kritische 
Prestatie Indicatoren (KPI's) vastgesteld om hun impact aan te tonen. Gro-up heeft in 2022 de 
gestelde doelen op de KPI's behaald, bestaande uit het bereik ( aantal jongeren in beeld op 
naamsniveau, actieve deelname en eenmalige voorlichting/advies), klantervaringsonderzoek 
onder jongeren, storytelling en tevredenheidsonderzoek onder samenwerkingspartners.

107 D66 47 Preventieve ondersteuningsstructuur jeugd: Partijen weten elkaar beter te 
vinden, we versterken goed-werkende bestaande netwerken. Welke 
succesfactoren zien we hierin terug? 

Een van de succesfactoren is de samenwerking en overlegstructuur op zowel beleidsniveau als 
op uitvoeringsniveau met als doel om de keten zo sluitend mogelijk te laten functioneren en 
samen op te trekken in de doorontwikkeling. Een tweede succesfactor is het gezamenlijk 
vindplaatsgericht en outreachend werken naar de inwoners van Gouda. Hierdoor ontstaat een 
brede basis jeugd en is het mogelijk om, afhankelijk van de prioriteiten die gezamenlijk 
worden gesteld voor een bepaalde doelgroep of een specifiek levensgebied, keuzes te maken. 
De samenwerking is gebaseerd op vertrouwen, duidelijke verwachtingen en het benutten van 
elkaars expertise. 

108 PvdA 47 Sinds de start van het Preventieakkoord tot en met 2022 is het merendeel van de 
acties uit het akkoord en nieuwe acties die daarop aansluiten inmiddels 
uitgevoerd. Zo zĳn onder andere gezondheids- en veiligheidsbĳeenkomsten voor 
ouderen georganiseerd, zĳn tuinen van kwetsbare mensen opgeknapt, 
sportlessen voor kinderen met een stoornis in het autistisch spectrum 
gerealiseerd en kunnen kinderen met overgewicht via Cool2beFit 
(leefstĳlinterventie voor kinderen) deelnemen aan sportlessen.
Welke acties uit het akkoord zijn niet uitgevoerd en waarom?

Urban Sport Center is niet uitgevoerd omdat er al veel nieuwe beweegplekken worden 
gecreeerd in Gouda, ook in de urban scene. Op het moment worden er ook sessies 
georganiseerd met inwoners en jongeren over urban sports. Dit heeft prioriteit in combinatie 
met vele andere plekken in Gouda die beweegvriendelijker worden gemaakt.  'De Sociale 
Kruidenier', 'Ondersteuning voor jongeren met een schuld bij DUO' en 'Vrijwillig netwerk voor 
het vinden van mensen in armoede' zijn ook niet gerealiseerd. De partijen die deze acties voor 
het akkoord hadden aangedragen, zijn niet tot uitvoering overgegaan. 

109 CDA 48 Pilot verzorgingsproducten. Hoe vaak worden deze kasten aangevuld en beland 
de inhoud bij de beoogde doelgroep? Hoe meten we dit? En wat wordt er 
bedoeld met geregeld gebruik?

De langststaande kast staat in het Nelson Mandela Centrum en wordt het meest gebruikt. 1 
keer per maand wordt de volledige inhoud aangevuld.  De kasten worden gebruikt door 
vrouwen die in het pand zijn voor een afspraak of een cursus. Verschillende maatschappelijke 
partners waaronder Humanitas en het Sociaal Team wijzen hun cliënten dan ook op het 
bestaan van deze kasten. Met als gevolg dat de bekendheid en gebruik in het afgelopen jaar is 
toegenomen. Op de overige 3 locaties worden de kasten veel minder gebruikt en is er na bijna 
6 maanden geen nieuwe bevoorrading nodig geweest. De gebruikers worden in de 
gelegenheid gesteld om via een QR-code op de kasten een vragenlijst in te vullen over hun 
ervaring met de gratis hygiëne producten.  Aan het einde van de zomer wordt de pilot 
geëvualueerd en de raad wordt in het 3e kwartaal geïnformeerd over de resultaten en het 
vervolg van de hygiëne producten. 
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110 D66 48 Inzet ervaringsdeskundigheid bij schulden. Het bleek lastig om inwoners te 
vinden die behoefte hebben aan een ervaringsdeskundige. Kunt u ons de 
genoemde evaluatie ter beschikking stellen?

De evaluatie is nog niet afgerond. In het najaar wordt de raad geinformeerd over de voortgang 
van de pilot inzet Ervaringsdeskundigheid bij schulden. In juli 2023 staat een evaluatiemoment 
gepland met stichting Kernkracht en wordt besproken in hoeverre en op welke wijze 
ervaringsdeskundigheid bij schulden structureel wordt vormgegeven.

111 GroenLinks 48 Hoeveel huurachterstanden of minderjarige kinderen in een gezin met 
betalingsachterstanden zijn er in 2022 ontdekt door huisbezoeken?

Wegens technische problemen bij de leverancier van het uitvoeringssysteem kan over 2022 
alleen van de maand december inzicht worden gegeven in het aantal huishoudens met 
minderjarige kinderen en betalingsachterstanden. In die maand zijn er op 48 adressen 
minderjarige kinderen geregistreerd. 

112 D66 49 Kinderopvang Toeslagaffaire: als alle doelen uit het opgestelde plan van aanpak 
zijn behaald, bieden we ook nazorg. Mooi! In hoeveel gevallen hebben we dit 
stadium bereikt? Welk percentage is dat van het totale aantal? 

Hier is geen percentage voor te geven omdat een gedupeerde in de gelegenheid wordt gesteld 
om bij nieuwe hulpvragen zich opnieuw voor ondersteuning te melden. De huidige opdracht 
aan de gemeente maakt dat er geen vastomlijnde trajecten zijn maar uitsluitend maatwerk 
wordt geleverd. Inwoners die door de Belastingdienst aangemerkt zijn als gedupeerde van de 
toeslagenaffaire worden door de gemeente periodiek benaderd met de vraag of zij 
ondersteuning nodig hebben en na afloop wordt contact onderhouden in de vorm van nazorg. 
Te allen tijden kunnen er bij dezelfde gedupeerde nieuwe hulpvragen ontstaan, waardoor zij 
bijvoorbeeld vanuit het stadium ‘nazorg’ teruggaan naar de fase van ‘ondersteuning’. Ook als 
gedupeerden jaren geleden ondersteuning hebben gehad, kunnen zij zich opnieuw melden bij 
de gemeente met een nieuwe hulpvraag. Op dit moment zijn er in Gouda 169 inwoners 
aangemerkt als gedupeerde van de toeslagenaffaire. Daarvan hebben 44 mensen aangegeven 
ondersteuning te wensen vanuit de gemeente. Beide cijfers kunnen de komende periode 
verder oplopen. Op dit moment is er sprake van 34 afgeronde trajecten (bij eventuele nieuwe 
hulpvragen kunnen die weer heropend kunnen worden).

113 D66 49 Jongeren Perspectief Fonds. Vanaf 1 april start de pilot. Wanneer kunnen we 
daar de eerste resultaten van terugzien als raad?

Een traject duurt twee jaar, dus vanaf april 2025 zullen de eerste trajecten afgerond worden 
en eindresultaten zichtbaar worden. Conform toezegging aan de raad kunnen in het 4e 
kwartaal 2024 de eerste tussenresultaten worden gedeeld.

114 GroenLinks 49 Hoeveel mensen nemen deel aan het Jongeren Perspectief Fonds? Er zijn momenteel 17 jongeren in beeld voor JPF, waarvan 5 zeker het traject in gaan. Voor de 
andere 12 wordt nog (met hen) onderzocht of JPF passend is.

115 CDA 50 Participatie in de buurt. In hoeverre zijn in 2022 de locaties van 
sportverenigingen ingezet als plek om te participeren in de buurt? En is er ook 
gemeten of geëvalueerd of en in hoeverre de doelgroep/klanten tevreden waren 
over de participatie in de buurt?

Participatie in de Buurt is de naam van de subsidieregeling. De regeling subsidieert de 
Buurtservicecentra, huizen van de buurt en huiskamers van de buurt als ontmoetingsplaatsen 
in de buurt om deel te nemen aan activiteiten en/of halen van informatie. De sportlocaties zijn 
ook ontmoetingsplaatsen maar niet in de zin van de subsidieregeling. De organisaties die 
subsidie ontvangen uit de regeling Participatie in de Buurt rapporteren elk jaar over de 
tevredenheid van bezoekers aan de buurthuizen.

116 CDA 50 Mantelzorg. Over welke ondersteuningsmaatregelen hebben we het in de 
voorlaatste zin?

Zoals in de tekst staat, gaat het om ondersteuningsmogelĳkheden in de vorm van 
bĳeenkomsten buiten kantooruren.

117 D66 50 BREN: een van de resultaten is de afbouw van gesloten plaatsingen. Zien we in 
Gouda dat er voldoende alternatieven zijn voor deze gesloten plaatsingen? Wat 
is het effect of de wachtlijst voor ambulante of semi-residentiele zorg? 
Ontvangen deze kinderen nu wel zorg? 

Er zijn voldoende alternatieven in de regio voor gesloten plaatsingen. Voorbeelden hiervan zijn 
het In VerbindingsTeam en PAST. Daarnaast opent vanaf juni 2023 de Break: jongeren met een 
complexe hulpvraag kunnen hier zorg ontvangen, onder andere ter voorkoming van dreigende 
uithuisplaatsing of als alternatief voor langdurig verblijf. Dit zorgt ervoor dat er voldoende 
plaatsen zijn in de regio om deze jongeren alternatieve zorg aan te bieden. Er zijn geen 
signalen dat (de ontwikkeling van) deze alternatieven leidt tot een toename in wachtlijsten 
voor andere jeugdigen of dat ze geen zorg ontvangen. 
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118 D66 50 Pilot waakvlam: Wat zijn de ervaringen tot nu toe met de waakvlamfunctie? Zijn 
er al lessons Learned te trekken voor andere vormen van hulpverlening?

Er zijn op dit moment 37 mensen in traject. Inmiddels, na 1,5 jaar, is het contact met 10 
mensen gestopt omdat er behoefte was aan meer hulp vanuit een Wmo-indicatie of omdat er 
toch nog mogelijkheden waren voor stabiel contact met het Sociaal Team. De ervaring is dat 
het laagdrempelige contact vanuit kwartiermakers zorgt voor laagdrempelige hulpvragen 
waardoor erger voorkomen wordt. Zo zien we bij 7 personen dat het laagdrempelige contact 
met Waakvlam heeft voorkomen dat zij weer dakloos werden. Deze personen hebben allen 
onvoldoende netwerk om op terug te vallen en recht op opvang. De waakvlamfunctie is 
goedkoper dan de opvang. De les die we hier uit halen is dat Waakvlam voor een groot deel 
van de doelgroep een nodige aanvulling is. Ook zijn er deelnemers die met oud begeleiders 
contact opnemen en die kunnen doorgestuurd worden naar de Waakvlam.

119 PvdA 50 Afbouw van de gesloten plaatsingen met het project doorontwikkeling 
jeugdzorg+ en betere samenwerking bĳ jongeren voor wie verblĳfszorg met 
onderwĳs, al dan niet gesloten of open, noodzakelĳk is.
Kunt u een toelichting geven aangaande de betere samenwerking. Hoe wordt dat 
in de praktijk gestalte gegeven?

De betere samenwerking vindt plaats door betere afstemming tussen onderwijs 
(samenwerkingsverbanden Passendonderwijs, Mbo scholen), JZ-plus en de regio, zodat 
jeugdigen, ook als ze in de gesloten jeugdzorg terecht komen:
a) verbinding houden met de school van herkomst.
b) het onderwijs krijgen waar ze recht op hebben. 
c) wanneer ze uit de gesloten jeugdzorg komen weer terecht kunnen op de school van  
herkomst.

120 VVD 50 3.4.1. Er is waarneembaar dat de druk op de huisartsenzorg steeds verder 
toeneemt. Welke rol heeft de gemeente hierbij gehad en welke rol zal hier in te 
toekomst in aangenomen worden?

Het college voert twee keer per jaar bestuurlijk een gesprek met Mediis, de koepelorganisatie 
voor huisartsen in onze regio. Recent heeft weer zo’n gesprek plaatsgevonden. Het 
huisartsentekort was in dit gesprek het belangrijkste agendapunt. Mediis heeft in 
samenwerking met de zorgverzekeraar de rol om te zorgen dat er voldoende huisartsenzorg 
geleverd kan worden. De gemeente denkt waar nodig actief mee over locaties voor nieuwe 
gezondheidscentra.

121 CDA 51 Programma volumebeheersing. Wat betekent hier sturen op wachtlijsten? In 2022 waren de wachttijden in de SGGZ toegenomen. De twee grootste SGGZ-aanbieders 
hebben in 2022 in afstemming met de regio een Plan van Aanpak geschreven om te sturen op 
het terugbrengen van de wachttijden, wat tot een sterke afname heeft geleid. Er zijn 
daarnaast bijeenkomsten geweest met de aanbieders om samen in beeld te brengen hoe er 
gestuurd kan worden op terugbrengen van de wachttijden. 
Vanuit het contractmanagement wordt nog steeds maandelijks de wachttijden bij de zes 
grootste SGGZ-aanbieders opgevraagd zodat de wachttijden worden gemonitord en indien 
nodig gestuurd kan worden op afname.

122 CDA 51 Sturen subsidies. Welke subsidies zijn er door deze keuze blijven liggen? En hoe 
wordt er gestuurd op zorgverlener?

Er zijn in 2022 geen subsidieaanvragen blijven liggen. De sturing op de uitvoering van de 
gesubsidieerde activiteiten vindt plaats via de bestaande werkwijze. 

123 SGP 51 Er wordt onderzocht hoe het hoge aantal kinderen dat als gevolg van complexe 
scheidingsproblematiek in de jeugdhulp of jeugdbescherming terecht komt, 
beinvloed kan worden. Wanneer is dit onderzoek beschikbaar en wordt de raad 
hierover geinformeerd?

De oriëntatie op de verschillende mogelijkheden is nog gaande. Zodra het college koers heeft 
bepaald, wordt de raad geïnformeerd. 

124 VVD 51 3.4.1. Specialistische GGZ: de druk op de crisiszorg neemt toe. Is dit een lijn die 
zich sinds corona doorzet, of is enige stagnatie of afname te voorzien?

In 2022 waren er 30 crisismeldingen. Op dit moment is het nog onduidelijk of de druk op de 
crisiszorg nog steeds toeneemt. Het is nog te vroeg om hier wat over te zeggen. 
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125 VVD 51 Hier staat "Zes jeugdigen zĳn, via de gemeentelĳke toegang, ingestroomd in de 
Wlz met een totale indicatie waarde van € 443.051. Dat betekent dat zĳ geen 
gebruik (meer) maken van de Jeugdwet". Hoelang zaten deze jeugdigen al bij de 
gemeente in de Jeugdwet-zorg? Hoeveel vergelijkbare cases zijn er, die nog niet 
in de Wlz zitten. Heeft de gemeente enige tijd na overgang tot de Wlz contact 
gehad met de jeugdigen om te kijken hoe het met ze gaat? Wat was het resultaat 
daarvan?

Over het algemeen gaat het om kinderen en jongeren die al lange tijd zorg ontvingen via de 
Jeugdwet. Verdere details laten we achterwege omwille van de privacy. Onduidelijk is hoeveel 
vergelijkbare cases er zijn, die nog niet in de Wlz zitten.  Zodra er een aanvraag wordt gedaan 
voor een (her)indicatie jeugdhulp, wordt altijd bekeken welke wet voorliggend is. De 
zorgaanbieder die de Wlz-zorg levert, monitort de hulp aan de jeugdige en het gezin. Om deze 
reden is er na overgang naar de Wlz vanuit de gemeente geen contact meer met de jeugdige. 

126 CDA 52 Gedeelde zorg: Wordt de wijkgerichte aanpak wanneer opgepakt? Zo ja, 
wanneer en indien nee wat is de reden daarvoor?

Begin 2023 is gestart met de wijkgerichte aanpak dementie. In januari 2023 is gestart met 
concretiseren van een plan van aanpak en het samenstellen van een projectteam in één wijk 
in Gouda, namelijk Goverwelle. 

127 PvdA 52 Gezien de positieve ervaringen en de aanwĳzingen dat de inzet ook 
kosteneffectief is, heeft het college in december 2022 besloten dat de 
samenwerking met de huisartsen structureel wordt voortgezet en verder 
uitgebreid naar in totaal 60% van alle huisartsen in Gouda.
Waarom niet tot 100%? Welke verklaring heeft u daarvoor?

Mediis en Gemeente Gouda hebben gezamenlijk de inschatting gemaakt dat uitbreiding naar 
in totaal 60% van alle huisartsen in Gouda haalbaar is. Niet alle huisartsen zullen op dit 
moment willen samenwerken in de toegang tot de jeugdhulp. Sommige huisartsen zien dit als 
een te grote belasting in tijd. Sommige huisartsen zien verwijzen naar jeugdhulp niet als een 
taak voor de huisarts en verwijzen mensen hiervoor al door naar de gemeente. 

128 CDA 53 Integrale uitvoeringsorganisatie Sociaal Domein met clienten onderzoeken. Heeft 
de raad dit onderzoek ontvangen. Zo ja, waar is het onderzoek te vinden? Zo 
nee, kan de raad het onderzoek inzien?

Ja, de raad is op 7 september 2022 geïnformeerd over de uitkomsten van de 
cliëntervaringsonderzoeken (memo gemeenteraad CEO jeugd wmo en WnI 2022).

129 D66 53 Wij hopen dat dit het laatste jaar is dat we u hierop moeten wijzen: waarom is 
de streefwaarde voor het aantal procent kinderen met een gezond gewicht een 
afname? Lijkt mij dat het juist positief is als er een stijging is van het aantal 
kinderen met een gezond gewicht.  

Dit klopt, dit moet een stijging zijn.

130 VVD 53 3.4.2. Hoe duidt men de uitslag op de eerste eigen indicator, de waarde die 
onder de streefwaarde en begrootte waarde ligt?

Uit de cliënttevredenheidsonderzoeken blijkt dat 64% van de inwoners tevreden is over 
deelname aan de samenleving, tegenover een streefwaarde van 65-70%.  Een mogelijke 
duiding zou kunnen zijn dat er nog ruimte is voor verbetering en dat er extra inspanningen 
nodig zijn om de tevredenheid van inwoners over deelname aan de samenleving te vergroten. 
Dit kan leiden tot het identificeren van specifieke gebieden waarop actie moet worden 
ondernomen, zoals het verbeteren van de toegang tot voorzieningen en het versterken van 
sociale netwerken in Gouda. Hier wordt actief aan gewerkt via de Lokale Inclusie Agenda, 
waarin concrete actiepunten en maatregelen zijn opgenomen om de inclusie van inwoners te 
bevorderen.

technische vragen jaarrek 22Pagina 24



Nr Partij Blz. Vraag Antwoord

131 VVD 53 Hier staat "Naast de invloed van de coronacrisis, heeft de opvang van 
vluchtelingen een grote impact gehad in het eerste halfjaar van 2022. De opvang 
van vluchtelingen op de zogenoemde hotelboot en de noodopvang van 
vluchtelingen uit Oekraïne heeft invloed gehad op veel aspecten in het sociaal 
domein en heeft daardoor ook veel gevraagd van de ambtelĳke capaciteit. Dit 
heeft tot gevolg gehad dat niet is toegekomen aan uitvoering van het project de 
Gezonde Wĳk en Sturen op subsidies en daaraan gerelateerd het opnieuw 
vormgeven van de subsidieregeling Participatie in de Buurt." Wanneer gaan deze 
activiteiten wel uitgevoerd worden? In hoeverre zal  het AZC Molenwiek de druk 
de ambtelijke capaciteit verder toe laten nemen?

Het project 'de Gezonde Wijk' is onderdeel geworden van de buurtaanpak. Hierover bent u 
over geïnformeerd via de Actualisatie Nota sociaal domein (dossier 6902).
Voor 'Sturen op subsidies' wordt momenteel onderzoek gedaan naar de benodigde acties. 
Hierbij wordt gekeken naar welk onderdeel wanneer opgepakt moet worden. Hierover wordt 
uw raad op een later moment geïnformeerd.
De komst van het AZC Molenwiek zal de druk op de ambtelijke capacteit niet verder toe laten 
nemen. Het COA is verantwoordelijk voor de dagelijkse activiteiten en begeleiding van de 
asielzoekers. De gemeente is verantwoordelijk voor het inburgeren van de statushouders die 
aan Gouda zijn gekoppeld. Dit zou zonder de komst van een AZC niet anders zijn geweest.

132 D66 54 Tabel 3.4.2./6.72: Jeugdzorg: % ambulante jeugdzorg. Betreft dit het percentage 
kinderen dat ambulante jeugdhulp ontvang van de totale populatie kinderen die 
jeugdhulp ontvangen? 

Na herberekening van de gegevens die op 15-6-2023 bekend zijn, betreft 87% van de totale 
populatie jeugdigen met jeugdhulp ambulante jeugdhulp . Dit houdt in dat 13% van de totale 
populatie jeugdigen met jeugdhulp, jeugdhulp ontvangen met verblijf. 

133 D66 54 Tabel 3.4.2./6.81: Ge-escaleerde zorg 18+: Hier lijkt te staan dat bij minder dan 
10% van de meldingen bij Veilig Thuis er binnen 5 tot 10 dagen triage plaatsvindt. 
Klopt dit? Welke verklaring is er voor dit lage percentage? Hoe moeten we de 
term Afname in dit verband lezen?

Ja, dit klopt. Een verklaring voor dit lage percentage is op dit moment nog niet te geven. 

134 D66 57 Voorgesteld wordt dat de restanten aan de nieuw in te stellen Reserve: 
Programma vuchtelingenopvang worden toegevoegd. 
Het doel van de nieuwe reserve is om de financiële middelen die in 2022 
beschikbaar zĳn gesteld ook meerjarig 
beschikbaar te houden ten behoeve van uitvoeringsmaatregelen (noodopvang) 
voor vluchtelingen/ ontheemden. Op basisvan separate raadsvoorstellen/ 
besluiten zullen dotaties/ onttrekkingen aan deze reserve plaatsvinden.
Kan dit geld ook gebruikt worden voor het huidige AZC ter bevordering van 
bijvoorbeeld inburgering? 

De "spelregels" met betrekking tot reserves en voorzienigen staan in de Nota Reserves en 
Voorzieningen. Deze nota (geactualiseerd) wordt in de tweede helft van 2023 door de raad 
vastgesteld. Daarin staat ook opgenomen  aan welke doelen (hoofdlijnen) de middelen uit de 
reserve besteed kunnen worden. Het is daarmee aan de raad om daar een uitspraak over te 
doen.

135 CDA 62 Meerjarenstrategie en - onderhoud Sportpunt Gouda. Wat is er in 2022 gedaan 
het verduurzamen aan sportlocaties?  

In de binnensportlocaties is op een aantal locaties LED-verlichting en dubbel glas toegepast. In 
de buitensport is op gerenoveerde sportvelden LED-verlichting toegepast. Op de 
kunstgrasvelden zijn maatregelen getroffen om te vorokomen dat de plastic- en rubbelkorrels 
zich in de omgeving verspreiden.

136 CDA 62 Sportpunt heeft een nieuwe CAO. Wat zijn de financiële gevolgen voor de 
gemeente Gouda geweest van deze keuze?

Die zijn er niet. De extra kosten van de CAO-verhoging kan Sport.Gouda, zoals het er nu naar 
uitziet, opvangen in haar begroting. Het DVO-bedrag dat Sport.Gouda jaarlijks van de 
gemeente ontvangt is voor 2023 verhoogd met het reguliere indexcijfer.

137 GroenLinks 62 Wanneer wordt het horecaconvenant verwacht? De planning is dit in 2023 gereed te hebben. 
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138 VVD 62 In de programmabegroting stond als doel om in Oosterwei een natuurgrasveld 
en een kunstgrasveld te renoveren en om een beweegvriendelijkere inrichting 
van de openbare ruimte na te streven. In de jaarrekening staat dat hiervan alleen 
de renovatie van het kunstgrasveld en een schaaktafel is gerealiseerd. Toch zijn 
de uitgaven niet wezenlijk anders dan begroot. Waar is dat geld dan aan 
uitgegeven?

Het kunstgrasveld en het natuurgrasveld op sportpark Oosterwei zijn allebei gerenoveerd in 
2022. De gerealiseerde kosten komen daarom goed overeen met de begrote kosten. Voor een 
beweegvriendelijke inrichting van de openbare ruimte was in 2022 geen specifiek budget 
begroot. Daarin is wel veel in gang gezet dat in 2023 en 2024 tot daarwerkelijke realisatie moet 
leiden.

139 VVD 62 3.5.1. In hoeverre is er ambtelijk capaciteit voor het meerjarenprogramma 
binnenstad, alsmede de economische ontwikkeling en gewenst vestigingsklimaat 
in meer brede zin?

Er is een coördinator binnenstad actief en de gemeente co-financiert de inzet van de 
centrummanager. Beiden werken samen namens gemeente met bestuur SBG aan de 
uitvoering van het meerjarenprogramma binnenstad. Daarnaast is een accountmanager actief 
die persoonlijk contacten met ondernemers onderhoudt, bezoeken van college en 
wethouder(s) aan bedrijven coördineert en bijdraagt aan onderlinge ontmoeting en 
communicatie over het gemeentelijke beleid. De economische ontwikkeling van Gouda en het 
vestigingsklimaat staan centraal in de Economische Agenda die de gemeente, samen met de 
koepel Gouda Onderneemt, heeft opgesteld. Namens Gouda Onderneemt zet de 
directeur/programmamanager van Gouda Onderneemt zich in voor de uitvoering hiervan. De 
gemeente draagt bij aan de financiering van de programmamanager. Daarnaast is er 
ambtelijke capaciteit beschikbaar voor de uitvoering van de benoemde actiepunten in deze 
agenda. 

140 D66 63 Wat heeft de mogelijkheid voor de realisatie van een inpandige fietsenstalling 
inclusief toiletten te maken met de zondagsopenstelling vrijgegeven?

Niets. Per ongeluk is de bijbehorende (sub)kop “Fietsenstalling binnenstad ” boven de 
mededeling “De gemeente is gestart met de verkenning van de mogelijkheid van een inpandige 
fietsenstalling, inclusief toiletten.”  verdwenen.

141 VVD 63 3.5.1. ''de gemeente heeft eigenaren van leegstaande panden aangeschreven'', 
wat is de response en het vervolg daarop geweest?

In het kader van de leegstandverordening wordt tweemaal per jaar een schouw uitgevoerd in 
het kernwinkelgebied en de functionele mixzones. Met deze schouw wordt de leegstand 
periodiek in beeld gebracht. Eigenaren van leegstaande panden worden aangeschreven en 
uitgenodigd om een leegstandmelding door te geven indien een pand langer dan zes maanden 
leeg staat. De respons van pandeigenaren varieert maar is over het algemeen vrij hoog. 
Eigenaren reageren met informatie over hun pand en het al dan niet zicht hebben op een 
potentiële huurder.  Vervolgacties tot nu toe zijn gesprekken met eigenaren over een 
potentiële huurder, vragen over de bestemming van panden en het opbouwen van een relatie 
met de pandeigenaren. Relevante informatie wordt binnen team Economie en met de 
Centrummanager gedeeld. De respons heeft ook geleid tot de invulling van een langdurig 
leegstaand pand door een actieve samenwerking tussen collega’s binnen de gemeente en de 
pandeigenaar. 
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142 CDA 64 Hoeveel toeristen geeft Gouda 750 naar onze stad gebracht? Het is niet eenduidig aan te geven hoeveel (extra) bezoekers er naar Gouda zijn gekomen 
vanwege Gouda750. Uit de cijfers van verschillende organisaties in Gouda blijkt dat het herstel 
van het aantal bezoekers aan Gouda na de corona jaren heel goed is. Ook sluit de gemiddelde 
bezetting in 2022 van de hotels aan bij het landelijk gemiddelde. Uit metingen van Resono zien 
we ook dat het gemiddeld drukker was tijdens Gouda750 evenementen dan de weken ervoor 
en erna. Ook zijn de extra activiteiten van de Sint-Janskerk en Museum Gouda heel goed 
bezocht. Overigens stuurt de gemeente vanuit toeristisch beleid niet meer op het aantal 
bezoekers, omdat de aandacht verlegd is naar het aantrekken van kwalitatieve bezoekers en 
verlengen van het verblijf. De raad wordt verder geïnformeerd met een memo over de stand 
van zaken toerisme 2022 in kwartaal 3.

143 GroenLinks 65 Wanneer kan de raad de evaluatie regeling Erfgoed& Duurzaamheid tegemoet 
zien?

Er wordt op dit moment overleg gevoerd met een mogelijke partij die de evaluatie van de 
regeling Erfgoed & Duurzaamheid gaat uitvoeren. De eerste poging om de opdracht uit te 
besteden is helaas mislukt. Daardoor hebben we vertraging opgelopen in het proces. De 
evaluatie zal naar verwachting in het 4e kwartaal 2023 worden opgeleverd en in het 1e 
kwartaal 2024 worden gedeeld met de raad.

144 PvdA 65 Uitvoering van de Instandhoudingsregeling Erfgoed Gouda 2020. Deze regeling is 
bedoeld voor planmatig onderhoud aan gemeentelĳke monumenten. Het vraagt 
eigenaren vooruit te kĳken door middel van een meerjarenonderhoudsplan 
waarmee dure restauraties (door bĳvoorbeeld achterstallig onderhoud) worden 
voorkomen. In 2021 hebben zeven monumenteneigenaren van deze regeling 
gebruik gemaakt. In 2022 hebben vier monumenteneigenaren een 
subsidieaanvraag ingediend.
Kunt u aangeven of en hoe eigenaren van gemeentelijke monumenten hierover 
geïnformeerd zijn?

 Op de website van de gemeente Gouda staat vermeld dat er mogelijkheden zijn voor 
subsidies voor erfgoed, waaronder de subsidie voor onderhoud gemeentelijk monument. Via 
de website van gemeente Gouda wordt je doorverwezen naar de Omgevingsdienst Midden-
Holland: https://www.odmh.nl/thema/bouwen-wonen/monumenten/. Hier is alle benodigde 
informatie te vinden over de regeling en hoe je deze kunt aanvragen. Bij vragen kan contact 
worden opgenomen met de erfgoedadviseur bij de ODMH. 
Daarnaast wordt tijdens de adviesgesprekken met monumenteneigenaren door de 
erfgoedadviseurs van ODMH en gemeente gewezen op de subsidiemogelijkheden voor 
erfgoed.

145 D66 66 Welke gelden zijn gereserveerd en hoeveel is gebruikt voor onderhoud van 
culturele kunst in openbare ruimte?

Er was een onderhoudsbudget van € 27.000 waarvan € 21.000 in 2022 is besteed. Daarnaast is 
er een meer algemeen budget van € 24.000 voor kunst in de openbare ruimte. Daaruit is € 
5.800 betaald voor (groot) onderhoud. Het overige deel van het budget is besteed aan de 
Telepport (kunstwerk bij het station) en aan andere kleine investeringen in kunst openbare 
ruimte.

146 GroenLinks 66 Bij 6.6 (Maatwerk voorziening WMO) staat dat de kosten voor 
woonkostenvoorzieningen, zoals een traplift, hoger zijn dan 2021. Zijn er ook 
cijfers van eerdere jaren beschikbaar, met andere woorden: is er een stijgende of 
dalende trend zichtbaar voor de aanvragen van dit soort voorzieningen (of de 
hoogte van het bedrag per aanvraag?)? 

Het financiële beeld vanaf 2018 laat voor de woonvoorzieningen geen duidelijke trend zien. 
Dit betekent dat de kosten fluctueren afhankelijk van het aantal aanvragen en type 
woonvoorzieningen in een bepaald jaar. 

147 CDA 71 Voor 750 is tot onze vreugde een evenementencoordinator ingezet. Hoeveel tijd 
heeft deze evenementencoordinator gemiddeld per evenement besteed? Is 
geëvalueerd met de evenementenorganisatoren hoe zinvol de inzet hiervan is 
geweest?

Een gemiddelde per evenement is lastig te geven. De benodigde inzet van de 
evenementencoördinator hangt sterk af van de aard en grootte van het evenement. De 
afzonderlijke (grote) evenementen binnen Gouda750 zijn allen geëvalueerd. 
Evenementenorganisatoren geven aan blij te zijn met een vast aanspreekpunt en de goede 
samenwerkingen en afstemming voor de verschillende evenementen.  
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148 CDA 71 Hoeveel meldingen heeft de gemeente gekregen ikv onvergunde prostitutie? 
Waar komen deze meldingen binnen? Is er controle op deze meldingen?

De gemeente heeft enkele meldingen ontvangen met mogelijke signalen van onvergunde 
prostitutie. De meldingen komen onder andere binnen via het meldsysteem van de gemeente 
of via de politie. Er wordt bij dit soort meldingen contact opgenomen met het HEIT, die de 
controle op vergunde of onvergunde prostitutie in de Eenheid Den Haag verzorgt. Het HEIT 
heeft onder andere in het kader van capaciteit de keuze gemaakt om alleen te controleren in 
het geval van misstanden.

149 CDA 71 Sociale overlast en regie. De inzet van opbouwwerkers bleek in 2022 succesvol. 
Wat bedoeld het college met het breder inzetten van opbouwwerkers?

In Gouda bestaat momenteel geen structurele inzet van opbouwwerk. Vanuit de afdeling 
Veiligheid & Wijken (gebiedsregie) is op tijdelijke en/of incidentele basis een opbouwwerker 
ingezet. Met “breder” wordt in dat geval bedoeld het structureel en vast inzetten van 
opbouwwerk in wijken met risico’s op overlast en criminaliteit en wijken waar sprake is van 
grote kans-ongelijkheid.

150 VVD 71 3.6.1. Onder afname jeugdcriminaliteit wordt een stapel maatregelen genoemd. 
In hoeverre is de effectiviteit per maatregel inzichtelijk?

Om jeugdcriminaliteit effectief aan te pakken is het nodig om meerdere interventies 
tegelijkertijd in te zetten, zowel preventief als repressief. De maatregelen zijn complementair 
en kunnen niet los van elkaar worden gezien. Sommige interventies, zoals IPTA en AJB zijn 
door het Nederlandse Jeugdinstituut bewezen effectief verklaard. Andere interventies worden 
nog onderzocht op effectiviteit.  

151 VVD 71 3.6.1. Wat is er nodig voor de benoemde versterking van de informatiepositie en 
het vergroten van de analysecapaciteit?

Om de eigen informatiepositie op het gebied van ondermijnende criminaliteit als gemeente te 
versterken is het nodig om inzicht te hebben in de informatie en data die intern aanwezig, 
relevant en beschikbaar is en die iets zegt over de risico's op, of effecten van ondermijnende 
criminaliteit. ICT-tooling en analyse kan vervolgens gebruikt worden om de informatie te 
duiden en inzichtelijk te maken welke acties ondernomen kunnen worden. De aanpak wordt 
daarmee pro-actiever en meer risico-gestuurd.

152 VVD 71 3.6.1. Welk vervolg is gegeven op de casussen waarbij buren niet wilde 
meewerken in de buurtbemiddeling?

Wanneer buren niet willen meewerken aan een bemiddeling zijn er verschillende opties als 
reactie vanuit Buurtbemiddeling hierop. Het blijft maatwerk en ieder casus is anders en zo ook 
de respons richting de buren bij de reactie niet mee te willen werken. Er is ook nog een 
verschil of de melder uiteindelijk besluit niet mee te willen werken of dat de buur die erbij 
betrokken is besluit om niet mee te werken. Wat Buurtbemiddeling doet, en dat is afhankelijk 
van iedere individuele casus, is:
• Warm doorverwijzen naar Zorg en Overlast;
• Warm doorverwijzen naar het Sociaal team Gouda;
• Informatie geven over de wijkrechter;
• Terugverwijzen naar de verwijzer;
• Buurtbemiddeling neemt contact op met verwijzer over de situatie en het belang melders te 
stimuleren (soms willen buren daarna wel meewerken);
• Vanuit Buurtbemiddeling informatie en advies geven;
• Bemiddelaars spreken de melder om te vertellen dat de bemiddeling niet door gaat omdat 
de andere buur niet wil meewerken en bespreken dan meteen hoe de buur hier mee om zou 
kunnen gaan;
• Bedenktijd geven en later terugbellen of aangeven dat ze altijd kunnen terugkomen op hun 
besluit.
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153 VVD 71 3.6.2. Het aantal woninginbraken ligt hoger dan de begrootte waarde, is deze 
kleinere daling een incident, of zien we een afvlakking van het terugdringen van 
inbraken?

Als wordt gekeken naar de afgelopen jaren dan daalt het aantal woninginbraken gestaag 
verder richting het landelijk gemiddelde. Door coronamaatregelen lag het aantal in 2020 en 
2021 fors lager. In 2022 lag het aantal weer iets lager dan in 2019 (maar wel iets hoger dan in 
2021). Een daling van 10% per jaar wordt voor de komende jaren niet meer als realistisch 
streven gezien. Het uitgangspunt zoals nu verwoord in het Integrale Veiligheidsbeleid is een 
aantal woninginbraken dat ligt onder het landelijk gemiddelde. 

154 D66 72 3.6.2 Eigen indicator afname woninginbraken: Is er een duidelijke aanwijzing 
voor de oorzaak van deze stijging? En is een verdere daling eigenlijk nogwel een 
reele doelstelling voor dit onderwerp?

De toename van het aantal woninginbraken over 2022 is in feite een correctie van de zeer 
scherpe daling van het aantal woninginbraken in 2020 en 2021 ingegeven door 
coronamaatregelen. Als wordt gekeken naar de afgelopen jaren dan daalt het aantal 
woninginbraken gestaag verder richting het landelijk gemiddelde. Een daling van 10% per jaar 
wordt voor de komende jaren niet meer als realistisch streven gezien. Het uitgangspunt zoals 
nu verwoord in het Integrale Veiligheidsbeleid is een aantal woninginbraken dat ligt onder het 
landelijk gemiddelde. 

155 GroenLinks 72 Hier staat een kaart met een overzicht van de meldingen. Dit is echter niet 
leesbaar. Bovendien zouden wij graag meer inzicht hebben in de aard van de 
meldingen. Waar kunnen we deze overzichten vinden? 

Als bijlage bij de jaarrekening zou het toegevoegde document te groot worden. Deze gegevens 
zijn niet zo in te zien. Wij zullen in de maand juli via de griffie een analyse en kaarten 
aanleveren opdat er meer inzicht komt in de aard en locatie van meldingen.

156 SGP 74 De ontvangen rijksbijdrage aanpak radicalisering wordt ingezet om de 
personeelskosten van de gemeente Gouda te dekken. Welke functionaris met 
welk takenpakket wordt betaald vanuit deze rijksbijdrage?

Vanuit deze rijksbijdrage worden de Netwerkregisseur en de Casusregisseur, die zich 
bezighouden met extremisme, radicalisering en polarisatie, betaald. 

157 GroenLinks 76 De belangrijkste indicator is € 220. Wat zegt dit? Deze indicator geeft aan dat het GoudApot van €220.000 volledig moet zijn benut. Stichting 
GoudApot ontvangt € 220.000 subsidie van de gemeente Gouda om inwonersinitiatieven te 
stimuleren in de stad. In 2022 is circa € 238.000 uitgekeerd door de stichting. Dit bedrag is 
hoger dan de subsidie omdat de middelen die in 2020 niet besteed konden worden en 
teruggegeven zĳn, opnieuw toegekend zĳn. Er zĳn 149 aanvragen ingediend ter waarde van 
ruim € 500.000, waarvan 105 gedeeltelĳk of volledig zĳn toegekend. 
In de jaarrekening is de toelichting bij de indicator weg gevallen.

158 CDA 77 Stichting Gouda Pot. Hoeveel sportinitiatieven zijn er in 2022 ondersteund door 
Goudapot? Wat waren de voornaamste (top3) redenen van afwijzing voor een 
Goudapot bijdrage?

In 2022 waren er 11 aanvragen voor sportinitiatieven. 8 aanvragen zijn toegekend, 1 
afgewezen en 2 zijn er vervallen.                                                                                                                                                                          
De drie belangrijkste afwijzingsgronden GoudApot:
1. Te weinig of nauwelijks gericht op sociale cohesie;
2. Weinig betrokkenheid van vrijwilligers;
3. Aanvraag betreft geen evenement maar een exploitatietekort.

159 GroenLinks 77 Hoeveel initiatieven zijn door jongeren ingediend en toegekend door Goudapot? Voor 2022 is niet gearchiveerd wat de leeftijd was van de aanvragers.

160 PvdA 78 Het starten van een vervolgonderzoek station/transferium Gouweknoop.
Kun u aangeven wat de status van dit onderzoek nu is en wat kunt u nu 
aangeven over eventuele uitkomsten?

Het onderzoek, dat samen met de gemeente Zuidplas wordt uitgevoerd, loopt op dit moment. 
We kijken hierbij breed naar OV-oplossingen waar zowel Westergouwe als het Vijfde dorp 
profijt van hebben. De resultaten worden in de tweede helft van 2023 verwacht, waarna u 
wordt geïnformeerd over de uitkomsten en het vervolg. 
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161 CDA 83 Hoeveel meer of minder doet de gemeente Gouda het tov andere gemeenten als 
het gaat om overheidskosten? Kan hier een landelijke vergelijking met 
soortgelijke gemeentes worden gemaakt?

Landelijke vergelijking met soortgelijke gemeentes kan worden gemaakt op websites zoals 
Waarstaatjegemeente en Findo. Een vergelijking voor 2022 kan nog niet gemaakt worden, 
omdat deze cijfers nog niet gepubliceerd zijn. Maar als we kijken naar bijvoorbeeld ‘2021’ dan 
zijn de overheadkosten per inwoner lager dan bij soortgelijke gemeentes en dan het landelijk 
gemiddelde:
Gemeente Gouda: € 279
Gemeentegrootte 60.000-80.000: € 345
Nederland: € 385
In vergelijking met andere gemeentes zijn de overheadkosten in Gouda dus laag.

162 PvdA 86 Overige belastingen Tot dit taakveld behoren overige gemeentelĳke belastingen, 
zoals de precariobelasting en de hondenbelasting. In de paragraaf Lokale 
heffingen is een toelichting opgenomen. Kunt u een indicatie geven tussen de 
opbrengsten van de hondenbelasting en de uitgaven die de gemeente t.a.v. 
honden moet doen?

De uitgaven die de gemeente Gouda heeft ten aanzien van honden betreffen onder andere  
het verstrekken van poepzakjes, onderhoud aan hondenuitlaatzones, onderhoud en legen 
vuilnisbakken, controle hondenbelasting en handhaving. Deze uitgaven betreffen omstreeks 
78 % van de opbrengst aan hondenbelasting

163 PvdA 86 Onderdeel van de overige baten en lasten is de post voor onvoorzien. Daarnaast 
zĳn er andere (stel)posten. Tevens worden binnen dit onderdeel de loonkosten 
verantwoord voor bovenformatief personeel dat niet meer aan het werk is en de 
lasten en baten van gedetacheerd personeel. Kunt u uitleggen wat er met 
bovenformatief personeel dat niet meer aan het werk is, precies bedoeld wordt?

We hebben geen medewerkers in dienst die bovenformatief zijn. Wel zijn er medewerkers die 
bovenformatief waren en die nu een WW-uitkering ontvangen. Zij zijn dus niet meer in dienst 
van de gemeente. Gemeenten zijn wettelijk verplicht eigenrisicodrager voor de WW. Dat 
betekent dat de kosten voor de WW-uitkering door de gemeente moeten worden betaald. 

164 D66 92 Toeristenbelasting: wordt er gehandhaafd op verhuur zonder registratie? Zo ja, 
hoe vaak?

Ja,  er is 1x een waarschuwingsbrief verstuurd naar een aantal adressen waarvan bekend was 
dat er sprake is van toeristische verhuur (BSGR-toeristenbelasing & VVV), maar die nog niet 
voorkwamen in het registratiesysteem voor toeristische verhuur. De betreffende adressen 
hebben inmiddels een registratienummer.

165 D66 93 Kwijtscheldingsverzoeken: klopt het dat er nog 44 kwijtscheldingsverzoeken uit 
2021 in behandeling zijn? Wat veroorzaakt deze vertraagde afhandeling?

Deze conclusie is onjuist. De kolommen die 2021 betreffen zijn ter vergelijking opgenomen. Dit 
zijn de aantallen/bedragen die bij de jaarrekening 2021 van toepassing waren. Zo is direct 
inzichtelijk of er meer/minder verzoeken zijn ten opzichte van voorgaande jaren of 
lagere/hogere bedragen.
Er staan geen kwijtscheldingsverzoeken van 2021 open. Na een verzoek volgt binnen 2 tot 3 
weken een uitspraak. Indien een verzoek open blijft staan wordt dit veroorzaakt doordat er 
geen aanvullende informatie is ontvangen van de belastingplichtige. Er kan dan geen 
eindbeoordeling worden gedaan door de BSGR.  

166 GBG 93 Bij bezwaarschriften WOZ geeft de linkerkolom een openstaand aantal van 233 
en in de rechterkolom van 117 bezwaarschriften per 31.12.2021 aan. Waaruit 
blijkt dit verschil?

Het verschil wordt veroorzaakt doordat in het aantal bezwaarschriften van 2021 ('117') de 
openstaande bezwaren van de voorgaande jaren ontbreken. Deze zijn in het aantal van 233 
wél verwerkt. 

167 CDA 94 Wat is de reden dat er tussentijds meer geraamd is voor staangelden en deze 
uiteindelijk minder hebben opgebracht dan bij de begroting was aangegeven. 

De kolom 'opbrengst 2022 begroting na wijziging' dient te worden gelezen als een overzicht 
waarin het meest recente bedrag van de begroting is opgenomen. Staangelden zijn bij de 
primaire begroting geraamd op € 71.000 en zijn niet tussentijds gewijzigd.  Zoals aangegeven 
op pagina 92 onder 'staangelden' is de opbrengst al jaren stabiel. De begroting dient hierop te 
worden aangepast.  
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168 GBG 96 Een schrijffout: de eindstand bij voorziening totaal moet zijn € 16.819.597,00 in 
plaats van € 16.819.957,00.

Helemaal correct: dit moet inderdaad beide € 16.819.597 zijn.

169 VVD 97 Bij de voorziening riool is opeens een egalisatie voorziening opgenomen. Wat is 
hier de reden van? Waarom was dit niet begroot? Hoe kan er een negatieve 
beginstand zijn, terwijl deze voorziening in 2021 nog niet bestond?

De voorziening riool wordt gevuld met de inkomsten uit rioolheffing en bestaat sinds 2020 uit 
een spaardeel en een egalisatiedeel. Het spaardeel heeft betrekking op investeringen. Deze 
worden sinds 2020 niet meer geactiveerd maar hier wordt in de voorziening voor gespaard. De 
investeringen worden dan in één keer uit de voorziening betaald. Daarnaast wordt de 
voorziening gebruikt voor egalisatie van het tarief. Zo worden grote schommelingen in het 
tarief voorkomen. 
Op aangeven van de accountant dient de voorziening riolering nu administratief gesplitst te 
worden in een voorziening voor sparen en een egalisatievoorziening. 
De egalisatievoorziening is dus niet nieuw maar was tot op heden niet apart zichtbaar en werd 
niet apart begroot. Begroting en realisatie vonden plaats op totaalniveau van de voorziening 
riolering.
Op totaalniveau was de beginstand van de voorziening riolering positief. Nu de spitsing alsnog 
met terugwerkende kracht is doorgevoerd, werd zichtbaar dat het egalisatiedeel per 2021 
negatief was.

170 D66 105 Voorziening MJOP valt vrij. Hoe wordt in dit jaar het onderhoud gedaan en 
betaald als er geen voorziening is?

Het onderhoud wordt in 2023 uitgevoerd ten laste van de exploitatie. Overschrijding wordt 
gedekt via de reserve waar het opgeheven saldo uit de voorzieningen aan gedoteerd wordt in 
afwachting van de nieuwe MJOP. Deze wordt eind 2023 opgesteld en begin 2024 bestuurlijk 
vastgesteld. Met de accountant wordt bezien hoe een en ander werkbaar kan worden 
ingeregeld. 

171 VVD 107 Waarom sluiten de onttrekkingen en dotaties voorziening riool niet aan op 
dezelfde getallen op p.97?

Op pagina 107 zijn de cijfers gepresenteerd vanuit één voorziening riool. Op pagina 97 is de 
splitsing weergegeven in een egalisatievoorziening en een spaarvoorziening. Omdat de 
splitsing van de voorziening met terugwerkende kracht is weergegeven, verschillen de dotaties 
en onttrekkingen voor 2022.

172 PvdA 113 De uitzettingen aan verenigingen, stichtingen en natuurlĳke personen betreffen 
verstrekte geldleningen aan het Dierentehuis Midden Holland en de 
Smartphones aan het gemeentelĳk personeel.Kunt u aangeven welk 
gemeentelijk personeel in aanmerking komt voor smartphones en waarom?

Medewerkers hebben recht op een smartphone om het werk goed te kunnen uitvoeren. 
Daarbij hebben medewerkers de keuze tussen een ‘standaard’ smartphone en een ‘luxe’ 
smartphone. Als de medewerker een ‘luxe’ smartphone wil, dan moet de medewerker 
daarvoor zelf het verschil in kosten tussen de ‘standaard’ smartphone en de ‘luxe’ smartphone 
betalen. Dit bedrag mag de medewerker ineens voldoen maar het mag ook in termijnen 
worden betaald. De telefoon is dan al wel door de gemeente betaald, dus formeel is sprake 
van terugbetaling van een lening.

173 CDA 114 Investeringen - waarom is het krediet voor de investering in de volière in het Van 
Bergenijzendoornpark niet gedaan in 2022?

In 2022 zijn in overleg met de vrijwilligers de aanpak en de begroting verder uitgewerkt en is 
het vergunningentraject afgerond.

174 PvdA 115 Kunt u toelichten wat er bedoeld wordt met “Werkplek concept aanpassing HvdS 
– 15 jaar en de daarbij benoemde uitgaven in 2021 en 2022

In september 2019 heeft de raad ingestemd met een krediet voor aanpassingen in het Huis 
van de Stad met betrekking tot het werkplekconcept. Zaken die hierin gerealiseerd zijn, zijn 
ondermeer de koffiecorner begane grond, aanpassing bedrijfsrestaurant, verplaatsing grote 
vergaderkamers naar middengebieden, bijplaatsen werkplekken en verhuurbaar maken 10e 
verdieping. Door corona is op sommige activiteiten vertraging opgelopen waardoor het project 
uitloop heeft gehad in 2021 en 2022.
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175 PvdA 117 Voortzetten en uitbreiden van het ICT beheer. De samenwerking voor het ICT-
beheer met de partnergemeenten Waddinxveen, Zuidplas, Montfoort en 
Ĳsselstein is naar tevredenheid van alle partĳen voortgezet. De samenwerking 
heeft ervoor gezorgd, dat kosten zĳn gedeeld, goed kwalitatief personeel is 
aangetrokken en behouden. Ook doordat de samenwerking niet alleen op ICT- 
beheer is gedaan, maar waar mogelĳk ook op andere gebieden. Hierdoor zĳn bĳ 
de vervanging van de multifunctionele printers, de telefooncentrale en digitaal 
vergaderen de kosten en menskracht gedeeld en het heeft de samenwerking 
gezorgd voor brede standaardisering voor de vĳf gemeenten. In 2022 is 
nagegaan of het veranderende ICT-landschap een andere vorm of wĳzigingen 
van de dienstverlening noodzakelĳk maakt. De uitkomsten zĳn dat de 
overeenkomst nog steeds valide is maar wel aanpassingen behoeft op 
operationeel niveau. Eind 2022 is gestart met het gesprek met de 
partnergemeenten over de aanpassingen van de ICT-overeenkomst. Op welke 
brede standaardisering wordt hier gedoeld en wat houdt de standaardisering 
concreet in?

Het betreft standaardisering van: 
- de ICT omgeving (de Microsoft omgeving en de technische infrastructuur). Dit maakt beheer 
efficiënter.
- de softwarelicenties voor de infrastructuur en kantoor automatisering (zoals Microsoft, Citrix, 
etc). Hierdoor wordt licentiemanagement en contractmanagement minder complex.
- Het veiligheidsbeleid en de veiligheidsmaatregelen (zoals het beheer van apparaten, 
inrichting van Security Operations Center, twee factor authenticatie, etc).
- hardware (gelijksoortige apparaten zoals laptops, printers en beeldschermen maakt beheer 
en ondersteuning makkelijker).

Door deze standaardisering van IT omgeving, kantoorautomatisering kan de dienstverlening 
van het servicepunt efficiënt plaatsvinden. 

176 PvdA 117 Kunt u aangeven waarop u zich baseert dat de huidige overeenkomt nog valide 
is, maar wel aanpassingen op operationeel niveau behoeft?En over welke 
aanpassingen spreekt u?

Op basis van onderzoek door een extern onderzoeksbureau blijkt dat alle partnergemeenten 
nog behoefte hebben aan deze vorm van samenwerking op ICT beheer. Echter, de wereld om 
ons heen verandert continu, ook op gebied van ICT, samenwerken, hybride werken en werken 
in de cloud. Om de dienstverlening van ICT Gouwe-IJssel (onderdeel bedrijfsvoering van 
Gouda) aan de partnergemeenten te laten blijven aansluiten bij de veranderende vraag, kijken 
we gezamenlijk met de partnergemeenten naar de dienstverleningsafspraken, de producten 
en diensten en de financiële afspraken. Zo blijft de dienstverlening actueel voor alle partijen.

177 PvdA 118 Ambtelijk is in 2022 een werkgroep opgezet, die de WPG audit heeft voorbereid. Deze 
werkgroep komt nu, na het uitbrengen van het WPG Audit Rapport van 5 december 2022, op 
reguliere wijze bijeen om de voortgang van de aanbevelingen vanuit het Audit Rapport te 
monitoren. In 2023 zijn er stappen gezet om de aanbevelingen vanuit het Rapport om te 
zetten in het verbeteren van werkprocessen en het nemen van beheersmaatregelen. Het is 
een continue proces dat ook de komende jaren via de cyclus van audits gemonitord zal 
worden.
Vanuit de drie gebieden waar binnen Gouda bijzondere opsporingsambtenaren (BOA’s)  
werken, te weten Sociaal Domein, Leerlingzaken en Stadstoezicht, is naar aanleiding van de 
extern uitgevoerde WPG audit in 2023 het volgende in gang gezet ten behoeve van het 
verbeteren van de werkprocessen en het nemen van maatregelen.

Sociaal Domein

Er is in 2022 een externe audit geweest aangaande de verwerking van 
persoonsgegevens (bĳ afdelingen waar bĳzondere opsporingsambtenaren 

werken) binnen de Wet politiegegevens (Wpg). Deze audit gaf aan dat binnen 
Gouda (sociaal domein, stadstoezicht en leerplicht) veel werkprocessen en 

maatregelen getroffen moeten worden om aan deze wet te voldoen. Daar zĳn 
wĳ inmiddels mee aan de slag. Overigens heeft slechts 1/3 van de gemeenten 

een extern audit rapport opgeleverd volgens de berichtgeving van de Autoriteit 
Persoonsgegevens (AP). De overige 2/3 van de gemeenten zal worden 

aangesproken door de AP. Uit de audit rapportages die wel zĳn aangeleverd 
bleek dat, net als bĳ Gouda ,bĳ veel gemeenten nog veel werk aan de winkel is 

om in 2023 Wpg-proof te worden. Wat is er concreet gebeurd t.a.v het 
verbeteren van de werkprocessen en het nemen van maatregelen? Kunt u 

hiervan een overzicht geven?
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178 D66 122 De nota verbonden partijen zal op basis van veranderende wetgeving herzien 
moeten worden. Wanneer kan de raad deze tegemoet zien?

De nota verbonden partijen wordt naar aanleiding van de Wgr aangepast. De raad kan de 
nieuwe versie voor 1 juli 2024 tegemoet zien.

179 D66 129 Bezwaarafhandeling: kunt u een overzicht geven van het aantal ingediende WOZ 
bezwaren uit Gouda en de mate waarin deze zijn toe, dan wel afgewezen?

In totaal zijn er 1.547 WOZ-bezwaren (bezwaarde objecten) ontvangen. Dit totaal bevat zowel 
de formele bezwaren als de bezwaren die via het informele traject zijn binnen gekomen. 
1.100 bezwaren zijn ongegrond.
436 bezwaren zijn gegrond.
11 bezwaren zijn nog in behandeling; dit betreft bezwaren over belastingjaar 2022 die in 2023 
zijn ontvangen.

180 D66 136 NIET MIJN ONDERWERP maar is het wenselijk om de rijksbijdrage ivm aanpak 
radicalistering in te zetten op interne personeelskosten en daarme de 
samenhangende overschrijding te dekken?

Dit betreft personeelskosten voor de aanpak op radicalisering, niet algemene interne 
personeelskosten. Het middel wordt hiermee gekoppeld aan het doel.

181 D66 148 Zijn alle hier genoemde 0-bedragen taken en ambities die niet zijn uitgevoerd 
binnen de afgesproken termijn?

Deze taken en ambities zijn wel uitgevoerd. We zijn conform de nieuwe regels van de 
provincie niet meer verplicht om deze op te nemen in het overzicht: “incidentele baten en 
lasten”. Deze waren echter wel opgenomen in de begroting. Omdat de jaarrekening een 
spiegel is van de begroting zijn de mutaties in overleg met de provinciaal toezichthouder wel 
opgenomen (om aansluiting te hebben), maar op 0 gepresenteerd en verder niet toegelicht. 

 •Verwerkingsregister is bijgewerkt.
 •Conceptbrief voor het aanstellen van een bevoegd func onaris gemaakt.
 •Onderzocht is wat de beste werkwijze is voor het vastleggen van poli egegevens door het 

sociaal domein. Dit zal nog worden ingericht.
 •Er zijn werkinstruc es gemaakt, gecommuniceerd en centraal vastgelegd voor:
 oOnderscheid feiten en persoonlijke gegevens;
 oRechtstreekse verstrekking, hierbij is al jd schri elijke toestemming van het afdelingshoofd 

noodzakelijk;
 oTer beschikking stellen van poli egegevens, hierbij is als al jd schri elijke toestemming van 

het afdelingshoofd noodzakelijk.
Correctie vanuit het Sociaal Domein op het WPG Audit Rapport: er worden geen 
politiegegevens vastgelegd door het Sociaal Domein in een applicatie van een leverancier (dus 
specifiek: dit wordt niet geregistreerd in de Suite van Centric). Er is hiervoor dus ook geen 
verwerkersovereenkomst nodig.

Leerlingzaken
 •Er is naar aanleiding van de uitkomsten van de WPG Audit een “niet BOA autorisa e-

administratie” ingericht, die ook wordt bijgehouden bij vertrek of instroom personeel.
 •Er is met de leverancier van het ICT-pakket van Leerlingzaken een overeenkomst getekend 

voor de aanlevering van een zogenaamde TMP, waarin voor een nieuwe audit de wijze 
beschreven wordt waarop binnen dit ICT-pakket met de WPG wordt omgegaan.
 •De werkprocessen zijn actueel en omschreven, op basis waarvan het nieuwe ICT-pakket is 

ingericht. 

Stadstoezicht
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182 D66 150 Waarom wijkt de voorziening pensioenen (oud)wethouders af van de begroting? 
(zie ook tabel op 147)

Zowel de beginstand als de eindstand van de voorziening in 2022 wijken met name af door 
herberekeningen van de benodigde voorziening per 31/12/2021 en 31/12/2022. Deze 
herberekening dient jaarlijks gedaan te worden.

183 D66 151 Is het mogelijk om uit een deel van de vrijval Reductie Energieverbruik een 
voorziening te creëren waar we de kosten voor de administratie, controle en 
accountantskosten SiSa regelingen uit financieren? En zo ja, welke omvang zou 
die voorziening voor deze periode van de kadernota moeten hebben?

Bij het toekennen van het restant RRE heeft het rijk het vertrouwen uitgesproken dat het geld 
besteed zal worden aan projecten die bijdragen aan het reduceren van energiegebruik. Het 
zou ongepast zijn dit geld anders te besteden.

184 VVD 151 E. Reserve programma vluchtelingen: op welke wijze kan dit geldt besteed 
worden, ervan uitgaande dat het COA de reguliere vluchtelingenkosten draagt en 
een nieuwe situatie als Oekraine zo'n incidentele aard heeft dat een reserve 
wellicht niet aangewend wordt?

Zie antwoord op vraag 133

185 SGP 100 e.v. of 
kadernota

We zijn eerder geinformeerd over mogelijke gebreken aan de constructie van het 
zwembad en daarmee samenhangende mogelijke kosten. Deze komen niet terug 
bij risico's in zowel jaarrekening als kadernota en de 
dienstverleningsovereenkomst met sport.Gouda. Is dit risico achterhaald?

Nee, dit risico is niet achterhaald. De kosten zijn echter nog niet inzichtelijk. Rond de zomer 
worden de resultaten van het onderzoek verwacht naar de oorzaken en de oplossingen van de 
huidige problematiek rondom dilatie-as 9. In gesprek met de aannemer zal duidelijk moeten 
worden welke kosten voor rekening van de gemeente komen.

186 SGP 119 120 Het percentage van de loonkosten wat naar inhuur gaat, beslaat meer dan een 
kwart van de loonsom. Dit is erg hoog en is (weer) toegenomen. De genoemde 
argumenten gelden voor alle gemeenten in Nederland. Is er een 
overzicht/vergelijking van/met andere (vergelijkbare) gemeenten beschikbaar?

Een dergelijke vergelijking is er: 
In de personeelsmonitor van het A+O fonds staat het volgende overzicht: 

Uitgaven aan externe inhuur 2022:
G4                                          14,4%
>100.000 inwoners             18,2%
50.000 tot 100.000             18,5%
20.000 tot 50.0000             17,6%
Alle gemeenten                   17,0%

187 Leefbaar Gouda 12/57/67-
68

Er is sprake van een behoorlijk overschot (i.c. niet gebruikte middelen) van het 
Winterplan. Kan worden aangegeven waarom de niet gebruikte financiering voor 
het winterplan niet weer wordt ondergebracht in de algemene reserve?

In de Jaarrekening 2022 (pag. 12, 15 en 57) wordt voorgesteld wordt om het overschot in te 
zetten ter dekking van een inhaalslag op de indexatie van subsidies, vooruitlopend op de 
inhaalslag die uitgevoerd wordt in de Kadernota 2024. Zie verder het antwoord op vraag 17. 

188 SGP 166 167 Voor welke toekomstige organisatieontwikkelingen is het noodzakelijk om de 
reserve organisatieontwikkelingen in stand te houden?

Het is van belang de reserve organisatieontwikkelingen (ROO) in stand te laten. Het doel van 
de ROO is kosten te kunnen dekken van reeds in gang gezette en toekomstige 
organisatieontwikkelingen. Denk daarbij aan het dekken van de kosten voor voormalig 
bovenformatief personeel (die recht hebben op een WW-uitkering). De budgetten die een 
afdelingshoofd heeft, zijn niet altijd toereikend om kosten te dekken voor een wijziging binnen 
de organisatie. In dat geval kan de directie worden verzocht om aanvullende dekking vanuit de 
ROO. De directie heeft de bevoegdheid een besluit op een dergelijke aanvraag te nemen en 
kan op deze wijze efficiënt met organisatieontwikkelingen omgaan.

189 Leefbaar Gouda 21/49 Kan worden aangegeven welke ondernemers gebruik hebben gemaakt van het 
winterplan?

Het Winterplan 2022 bevat geen maatregelen voor individuele ondernemers. De beschikbare 
middelen zijn ingezet voor algemene omzetbevorderende activiteiten (promotiecampagnes). 
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190 CDA 27, 64 en 92 BSGR - met betrekking tot de registratieplicht voor toeristische verhuur. Hoeveel 
toeristenbelasting is hiermee opgehaald? Er zijn 90 adressen geregistreerd en dat 
betekent dat er 55 registraties zijn binnengekomen. Wat is de reden dat de 
opbrengst toeristenbelasting 55 K lager is dan geraamd? Hoe staat dit in verband 
met het aantal registraties?

Op pagina 92 (paragraaf lokale heffingen) staat aangegeven dat de opbrengst 
toeristenbelasting inderdaad € 55.000 lager is dan geraamd. Dit wordt veroorzaakt doordat in 
de loop van 2023 nog aanslagen voor 2022 worden verzonden.  

191 GroenLinks 31 en 32 Hoeveel bomen zijn in 2022 gekapt en hoeveel nieuw bijgeplant, exclusief fase 1 
Westergouwe?

In 2022 zijn er 584 bomen gekapt en 584 bomen herplant. 

192 Leefbaar Gouda 38/114 De realisatie van het Ecopark pakt 3 – 4 miljoen hoger uit dan oorspronkelijk 
werd voorzien overweegt het College deze verhoging te verwerken in de 
afvalstoffenheffing?

Dit punt wordt meegenomen in het raadsvoorstel dat voor de zomer aan de raad wordt 
toegezonden.

193 Leefbaar Gouda 53-55 Kan ook voor 2022 worden aangegeven het aantal ‘uithuisplaatsingen’ en zgn. 
‘terugplaatsingen’ in Gouda?

Hieronder wordt per kwartaal het aantal jeugdigen dat in jeugdhulp met verblijf zorg ontving. 
Het gaat hierbij om jeugdigen met een jeugdbeschermingsmaatregel en jeugdigen zonder 
jeugdbeschermingsmaatregel. 
In 1e kwartaal 2022 waren 238 jeugdigen uithuis geplaatst, in 2e kwartaal 2022 223 jeugdigen, 
in 3e kwartaal 2022 232 jeugdigen en in 4e kwartaal 2022 229 jeugdigen.  Er is in 2022 een 
daling zichtbaar in het aantal uithuisplaatsingen in Gouda. Cijfers over terugplaatsingen zijn 
niet beschikbaar vanwege privacyredenen.                                                                                        

194 Leefbaar Gouda 53-55 Hoeveel Onder Toezichtstellingen zijn er uitgevaardigd in 2022? Het aantal jeugdbeschermings-en jeugdreclasseringsmaatregelen bedroeg in 1e kwartaal 2022 
295, in 2e kwartaal 2022 285, in 3e kwartaal 2022 264 en in 4e kwartaal 2022 266. 

195 GBG 79 + 147 Vrijval voorziening pensioenen (oud) wethouders van € 1.102.000,00 terwijl (147) 
vermeld wordt een vrijval van € 602.000,00. Kan dit verschil verklaard worden?

Er was een dotatie (storting) van € 500.000 begroot. In de plaats daarvan kan een bedrag van € 
602.000 vrijvallen. Dus de vrijval is € 602.000 maar het verschil (dat het resultaat beïnvloedt)  
in mutatie ten opzichte van de begroting is € 500.000 + € 602.000 = € 1.102.000

196 Leefbaar Gouda 90-96/168 Kan worden aangegeven wat deze verhoging betekent voor de lasten van de 
inwoners?

Op pagina 93 is een overzicht woonlasten opgenomen. Daaruit is op te maken dat een 
gebruiker van een woning (meerpersoonshuishouden) in 2022  € 11,00 meer 
afvalstoffenheffing betaald ten opzichte van 2021.  

197 GBG 96 + 97 Kan aangegeven worden waarom volstaan wordt met een dekking voor de 
rioolheffing van 95,5% in plaats van 100%, zoals bij de afvalstoffenheffing?

In principe wordt ook voor de riolering gestreefd naar een kostendekkendheid van 100%. Dat 
de kostendekkendheid over 2022 lager uitkomt, wordt veroorzaakt door de negatieve 
beginstand van het egalisatiedeel. Om deze te corrigeren was een extra dotatie van € 306.367 
nodig waarmee geen rekening was gehouden.

198 D66 algemeen In diverse tabellen in diverse jaarstukken worden reserves getoond met de 
benaming P 01, P 02 etc. 
Het is voor ons niet duidelijk welke reserves dit betreft?

In hoofdstuk 5.5. staat een overzicht van de incidentele en structurele reserves per 
programma. In hoofdstuk 5.4 staat een overzicht van alle reserves. Wij zullen hier volgend jaar 
ook de programma nummers aan toevoegen. 

199 Leefbaar Gouda nvt Wij zouden graag inzage willen hebben in de volgende stukken:
a. De door de aandeelhouder goedgekeurde jaarrekening over 2022 van Sport 
Punt Gouda.
b. Kan worden aangegeven waarom GoudAsfalt haar jaarrekening over de 
afgelopen drie jaar niet heeft uitgebracht?
c. Kunnen wij inzage krijgen in deze jaarrekeningen?
d. Kunnen wij kennis nemen van de jaarrekening van de Stichting Schouwburg?

a. De door de aandeelhouder goedgekeurde jaarrekening van Sport.Gouda is op 30 maart aan 
de griffie aangeboden. 
b. Aangezien we geen subsidierelatie met GoudaAsfalt hebben, ontvangen we geen 
jaarstukken van hen en is er ook geen zicht op het al dan niet verschijnen daarvan. 
c. Inzicht is mogelijk in de jaarrekening van Sport.Gouda. Voor de jaarcijfers van GoudAsfalt 
verwijzen we naar de organisatie van GoudAsfalt. 
d. De jaarrekening van de Stichting Schouwburg verschijn voor 1 juli. Zodra deze is ontvangen, 
kan deze aan de griffie worden verstrekt.
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200 Leefbaar Gouda nvt De Stichting Schouwburg lost versneld de hypotheek af die is aangegaan voor de 
Bouw van de Cinema. Kan worden aangegeven welk bedrag jaarlijks wordt 
afgelost.?

De Schouwburg lost jaarlijk € 272.000 af op de lening voor de Cinema.

201 Leefbaar Gouda nvt Is het correct dat de Stichting Schouwburg versneld kan/mag aflossen zonder 
een akkoord van het College in verband met het jaarlijks vaststellen van de 
hoogte van de subsidie door de gemeenteraad?

Er zijn vanuit de gemeente geen voorwaarden gesteld ten aanzien van het al dan niet 
vervroegd aflossen van de lening.

202 Leefbaar Gouda nvt  Heeft deze aflossing gevolgen voor de hoogte van het jaarlijks te verstrekken 
subsidie aan de Stichting Schouwburg?

De aflossing heeft geen gevolgen voor de hoogte van de jaarlijks te verstrekken subsidie aan 
de Schouwburg. 

203 Leefbaar Gouda nvt Is in het jaarverslag van de Stichting Schouwburg een reservering COVID niet 
opgenomen en ‘verwerkt’ onder reserve?

In het jaarverslag wordt hiervoor een reservering opgenomen.

204 Leefbaar Gouda nvt Is deze reservering niet benut en dient dit dan niet te worden gerestitueerd? De nasleep van de afwikkeling van de landelijke steunmaatregelen tijdens de coronacrisis 
(onder andere de tijdelijke Noodmaatregel Overbrugging voor Werkgelegenheid) en de 
gevolgen van de energiecrisis zijn voor elke ondernemer anders. Dat maakt het lastig om als 
gemeente generieke maatregelen te nemen om ondernemers te ondersteunen. Wij zijn 
hierover nog in gesprek met de vertegenwoordigers van de ondernemersverenigingen. Dat 
maakt het lastig om als gemeente generieke maatregelen te nemen om ondernemers te 
ondersteunen. Wij zijn hierover nog in gesprek met de vertegenwoordigers van de 
ondernemingverenigingen.

205 Leefbaar Gouda nvt Het jaar is afgesloten met een positief resultaat van meer dan 30 miljoen euro. 
Een van de reden is het feit wij van het Rijk meer geld hebben ontvangen. 
Daarnaast zijn projecten uitgesteld. Kan worden aangegeven welke projecten, 
naast het IHP, zijn uitgesteld?

In de begroting na wijzigingen die door de raad is vastgesteld was reeds rekening gehouden 
met een positief saldo van € 11,2 miljoen. In de jaarrekening was dit € 31,1 miljoen. Het 
verschil van € 19,9 miljoen is toegelicht in de hoofdlijnenanalyse in de financiele 
sameninvatting (H2.3 op pagina 12 en 13).

206 Leefbaar Gouda nvt Is het College voorstander om, gelet op dit ‘astronomische’ bedrag, de inwoners 
van Gouda mee te laten delen in dit positieve resultaat door bij de kadernota 
voor te stellen de belasting/heffingen voor 2024 niet te verhogen?

Dit betreft geen technische vraag

207 Leefbaar Gouda nvt Is al duidelijk wat het onderzoek naar de problemen bij de ondernemers heeft 
opgeleverd als gevolg van de ‘na-effecten’ corona en wat betekent dit voor het 
nemen van aanvullende maatregelen?

De nasleep van de afwikkeling van de landelijke steunmaatregelen tijdens de coronacrisis 
(onder andere de tijdelijke Noodmaatregel Overbrugging voor Werkgelegenheid) en de 
gevolgen van de energiecrisis zijn voor elke ondernemer anders. Dat maakt het lastig om als 
gemeente generieke maatregelen te nemen om ondernemers te ondersteunen. Wij zijn 
hierover nog in gesprek met de vertegenwoordigers van de ondernemersverenigingen. Dat 
maakt het lastig om als gemeente 
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